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Glavni in odgovorni urednik
mag. Franci Kotnik

(PV)

(TS)

Kaj se v resnici dogaja v ozadju?
Varčevati je treba, pa naj stane kolikor hoče. 

Takšen je moj, priznam, sarkastičen komentar 
osnutka interventnega zakona, ki predvideva, 
da javni zavodi, katerih ustanoviteljice so občine 
in imajo 15 zaposlenih ali manj, z novim letom 
ne bi bili več pravne osebe. V zavodih širom po 
Sloveniji predlogu nasprotujejo, saj so prepriča-
ni, da bi to povzročilo njihovo ukinjanje.

Zoper predlog so se opredelili tudi na mini-
strstvu za kulturo, kjer menijo, da nekaterih vse-
bin javnega interesa država po taki reformi ne bi 
mogla več sofinancirati. To bi povzročilo nepo-
pravljivo škodo na področju izvajanja dejavnosti 
knjižnic, muzejev, galerij in drugih zavodov, ki so 
pooblaščeni za izvajanje državne javne službe.

Na ministrstvu za javno upravo poudarjajo, 
da gre zgolj za predlog, posredovan v razpravo. 
Njihov cilj je znižati stroške delovanja omenjenih 
zavodov, saj so fiksni stroški delovanja pri tako 
majhnih zavodih skoraj enaki kot pri večjih zavo-
dih. Uradniki v Ljubljani tudi zatrjujejo, da to ne 
pomeni ukinjanja dejavnosti zavodov, ampak 
racionalizacijo.

V nacionalnem združenju splošnih knjižnic, 
kjer že imajo izkušnje z združevanjem (tako z 
združevanjem javnih zavodov različnih vsebin v 
okviru občine kot tudi z združevanjem javnih za-
vodov enake vsebine, ki delujejo v različnih ob-
činah) opozarjajo, da so izkušnje negativne. Po 
njihovem prepričanju bi združevanje v prvih letih 
zagotovo prineslo višje stroške, kar pomeni, da 
bi bil dosežen nasprotni učinek. Sploh pa je ne-

realen datum predvidenega združevanja, 1. ja-
nuar 2015, saj je kakršna koli sprememba zdaj-
šnje organiziranosti knjižnic v tako kratkem ča-
su preprosto neizvedljiva.

Ko v javnosti vsake toliko časa zaokroži ka-
kšen tovrsten »predlog«, na katerega v hipu pla-
ne širša javnost in se vsaj nekaj dni z njim inten-
zivno ukvarja, se vprašam, kaj se v resnici do-
gaja v ozadju? Katere resnično strateške spre-
membe se skušajo umakniti izven fokusa pozor-
nosti medijev? Gre za preverjeno taktiko komu-
niciranja, ki se obnese že stoletja, pravzaprav ti-
sočletja, in nisem prepričan, če je Alenka Bratu-
šek že dojela, da je bila v Bruslju tudi sama žrtev 
tovrstne taktike, no, pravzaprav ji je sama nase-
dla, zato ji vloga žrtve niti ne pripada.

Rapidni padec podpore vladi Mira Cerarja ni 
dober obet za bližnjo prihodnost, niti težave pri 
iskanju gospodarskega ministra in še manj pre-
dlogi te iste vlade za dodatne obremenitve dolo-
čenih panog gospodarstva. A gospodarstvo je 
edino, ki lahko potegne državo iz krize in omo-
goči ekonomsko preživetje ter suverenost slo-
venskega naroda. Kot sem pred časom že zapi-
sal, je to naša zadnja priložnost.
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Tema tedna

KAKŠNA BO PRIHODNOST MANJŠIH JAVNIH ZAVODOV?

Združevanja zavodov, priključitve k 
občinski upravi ali kaj drugega?

V naši dolini delujejo štirje javni zavodi, ki imajo manj kot 15 zaposlenih. 
To so Glasbena šola Nazarje, Osrednja knjižnica Mozirje, Muzej gozdarstva 

in lesarstva Vrbovec (na sliki) ter Center Rinka Solčava. (Foto: MD)

Barbara Šoster Rutar, 
direktorica Muzeja Vrbovec:

»Združevanje javnih zavodov 
različnih vsebin v okviru občine ali 
določenega območja brez tehtne-
ga vsebinskega premisleka in ja-
sne strategije razvoja, se je v pre-
teklosti že izkazalo kot slaba izku-
šnja. Znan je primer Notranjskega 
muzeja Postojna, ki je bil pripojen 
heterogenemu Zavodu Znanje. Tudi 
smiselnost pripojitve manjših zavo-
dov k večjim, ki izvajajo enako de-
javnost, a v drugem okolju, je moč-
no vprašljiva. V lokalnem okolju so 
mnogi manjši zavodi dokazali, da 
živijo s svojo skupnostjo in dopolnjujejo samopodobo kraja ali regije.«

Slovenija se še vedno ni uspela izvleči iz gospodarske krize, 
zato vlada znova načrtuje nove interventne ukrepe predvsem 
na področju javnega sektorja. Med predlaganimi osemnajstimi 
ukrepi je bil tudi predlog ministrstva za javno upravo o ukinja-
nju pravne subjektivitete zavodom z manj kot 15 zaposlenimi. 
Med kandidati za omenjeni ukrep je bilo preko 200 zavodov po 
vsej državi, izmed katerih jih polovica deluje v kulturi in infor-
miranju. 

Po ostrem nasprotovanju pred-
vsem kulturnikov, je bil predlog 
ukinjanja v prejšnjem tednu uma-
knjen, še vedno pa ostaja možnost 
združevanja manjših zavodov. V 
Zgornji Savinjski dolini po podatkih 
Ajpesa iz letošnjega junija delujejo 
štirje javni zavodi, ki imajo manj kot 
15 zaposlenih. To so Glasbena šo-
la Nazarje, Osrednja knjižnica Mo-
zirje, Muzej gozdarstva in lesarstva 
Vrbovec v Nazarjah ter Center Rin-
ka v Solčavi.

ZDRUŽEVANJE ZARADI MANJŠIH 
STROŠKOV

Nasprotniki preoblikovanja ozi-
roma ukinjanja manjših zavodov 
so predlagatelje uspeli prepriča-
ti, da predlog ni dovolj preučen, 
da bi lahko potrdili njegov na-
men, torej, da bi z njim prihranili 
omembe vreden znesek. Kljub te-
mu kaže, da predlog oziroma nje-
gova blažja različica ne bo kar 
pozabljen. 

Na ministrstvu za javno upra-
vo pravzaprav trdijo, da ukinja-
nje zavodov nikoli ni bil cilj nji-

Marko Slapnik, 
direktor Centra Rinka:

»S svojim delovanjem želimo 
spodbuditi razvoj podjetniških idej, 
novih delovnih mest in kvalitetnega 
življenja domačinov. Če bi država 
podpirala kreativno delovanje jav-
nih zavodov, bi to spodbudilo ra-
zvoj v lokalnih skupnostih na pode-
želju. Žal pa je v javnih zavodih ve-
liko več birokratskih ovir kot spod-
bud za ustvarjanje novih razvojnih 
priložnosti. Tako ostajajo javni za-
vodi ujetniki rigidnih birokratskih 
predpisov in političnih preigravanj.«

Roman Mežnar, 
namestnik direktorice Osrednje 
knjižnice Mozirje:

»Leta 2001 je bil sprejet Zakon 
o knjižničarstvu, v katerem je bilo 
opredeljeno, da splošne knjižnice, 
kamor sodi Osrednja knjižnica Mo-
zirje, morajo biti samostojne prav-
ne osebe. Črki tega zakona so sle-
dili na Občini Mozirje in leta 2003 
sprejeli Odlok o ustanovitvi Javne-
ga zavoda Knjižnica Mozirje. Skla-
dno s tem je knjižnica tudi organizi-
rana. Sicer podpiramo varčevanje v 
javnem sektorju in javni upravi, ven-
dar mora biti le-to zastavljeno s pre-

mislekom in podprto z ustreznimi argumenti.«

(Foto: MŠ)

(Foto: TG)

(Foto: TG)

hovega predloga, cilj je združe-
vanje majhnih zavodov, zato da 
bi imeli manjše administrativ-
ne stroške. Na kulturnem mini-
strstvu menijo, da je združeva-
nje ena od možnosti, o kateri bi 
lahko razmišljali, vendar šele po 
preučitvi vseh vidikov in posle-
dic. Poleg tega želijo pred uva-
janjem sprememb ugotoviti, ali 
je poslovanje zavodov res ne-
racionalno. Dosedanje drastič-
no nižanje sredstev je po njiho-
vem prepričanju zavode že pri-
sililo v velike racionalizacije, za-
to je vprašanje, koliko bi zavodi 
sploh še lahko privarčevali. 

ZDRUŽEVANJE LAHKO PRIVEDE 
DO NEGATIVNIH UČINKOV

Razmišljanje o ukinitvi oziro-
ma združevanju zavodov na pod-
lagi stališča, da je merilo za prav-
ni subjekt število zaposlenih, je po 
prepričanju direktorjev javnih za-
vodov nepremišljeno. Tako meni-
jo tudi vodstveni delavci prej ome-
njenih zgornjesavinjskih javnih 
zavodov. 
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Tema tedna, Aktualno

ZGORNJESAVINJSKA KMETIJSKA ZADRUGA MOZIRJE

Stečaj objavljen – zaposleni dobili 
odpovedi

V torek, 18. novembra, je bil na spletnih 
straneh Agencije RS za javnopravne eviden-
ce in storitve uradno objavljen stečajni posto-
pek za Zgornjesavinjsko kmetijsko zadrugo 
(ZKZ) Mozirje. Za stečajno upraviteljico je bi-
la imenovana Alenka Krivec Nabernik. Ta se 

je v petek, 21. novembra, sestala z zaposleni-
mi na zadrugi in jim vročila odpovedi pogodb 
o zaposlitvi. 

Od vročitve dalje je pričel teči petnajstdnev-
ni odpovedni rok. V tem času stečajna upravi-
teljica še lahko pokliče posamezne zaposlene, 
da opravijo potrebne naloge. Sicer je bilo na dan 
stečaja v zadrugi zaposlenih še 98 delavcev. 

JAMSTVENI SKLAD ZAČASNA REŠITEV
Nada Pritržnik, sekretarka Šaleško-savinj-

skih sindikatov je sporočila: »Sedaj se bodo 
odpuščeni delavci lahko prijavili na Zavodu 
RS za zaposlovanje in uveljavili pravico do 

izplačila iz jamstvenega sklada. S tem bodo 
vsaj delno oziroma začasno rešeni problemi 
preživetja. 

Seveda pa je stečaj ZKZ Mozirje še ena ža-
lostna zgodba v verigi stečajev, ki pomeni več 
brezposelnih. Konec leta 2013 je ZKZ združeva-

la 377 članov. Še v maju letošnjega leta je ime-
la okrog 134 zaposlenih, na dan stečaja pa 98. 
Delavci so že dalj časa prejemali plače z zamu-
do, plač za mesec september in oktober 2014 
pa niso dobili.«

POMOČ PRI VLAGANJU TERJATEV
Pritržnikova je še dodala: »Delavcem – našim 

članom bomo pomagali pri prijavi terjatev. Pri-
zadevamo si, da bi tisti, ki jih bo novi najemnik 
po prenehanju delovnega razmerja v ZKZ zapo-
slil, dobili predplačila oziroma posojila od svo-
jega novega delodajalca. S tem bi nekako lah-
ko preživeli čas do prvega izplačila plače pri no-

Bo zadružni prodajni center v Ljubiji končal v stečajni masi? (Foto: Marija Lebar)

vem delodajalcu oziroma do poplačila terjatev 
iz jamstvenega sklada. To je vse, kar lahko na-
redimo zanje.«

NOVI ZAPOSLOVALEC IZPLAČAL PREDUJEM 
NA PLAČE

Martina Tratnik, predsednica zadružnega 
sindikata, je povedala, da bo 21 odpuščenih 
delavk in delavcev v trgovinah zaposlilo podje-
tje Kea, ki je trgovine vzelo v najem. Ta trgovska 
družba je delavcem v petek izplačala po 500 
evrov kot avans na plače, da bodo lažje prebro-
dili stisko, v kateri so se znašli zaradi neizplačil 
zadruge, kjer niso dobili ne dveh plač niti povr-
njenih potnih stroškov. Zaposlene v restavraci-
ji Gaj bo zaposlil tamkajšnji najemnik. Zaposle-
na v Zadružniku v Solčavi pa je tamkajšnji go-
stinski obrat vzela v najem. 

PRIJAVE NA ZAVOD
Na sestanku, kjer so zaposleni dobili odpove-

di, so bili prisotni tudi predstavniki velenjske ob-
močne enote zavoda za zaposlovanje. Kot je po-
vedala vodja urada za delo Branka Škulj Nus-
sdorfer, so tam prisotnim delavcem že vročili 
vabila, da se po pretečenem petnajstdnevnem 
odpovednem roku oglasijo na zavodu, kjer jim 
bodo poskušali nadalje pomagati. Termini za 
srečanje so 11. in 12. decembra, ko bodo sve-
tovalci vsakega od teh delavcev lahko obravna-
vali individualno.

BREZ DENARJA OSTALI TUDI KMETJE
Tako kot zaradi blokiranih bančnih računov 

zadruga ni izplačevala plač, dolguje denar tu-
di kmetom za »odkupljeno« mleko in les. Kme-
tje skupnega predstavnika nimajo in bodo svo-
je terjatve v stečajni masi najbrž uveljavljali po-
samično. Gre tudi za vprašanje članskih deležev 
v zadrugi. Ti so bili prvotno vredni po 300, po re-
valorizaciji pa po 760 evrov.

Marija Lebar 

Barbara Šoster Rutar, direktorica Muzeja Vr-
bovec, je prepričana, da bi izguba samostoj-
nosti pri odločanju o porabi programskih sred-
stev lahko privedla do degradacije in nazado-
vanja namesto razvoja zavoda. Roman Me-
žnar, namestnik direktorice Osrednje knjižnice 
Mozirje, je povedal, da so v Združenju splošnih 
knjižnic zavzeli stališče, v katerem eno izmed 
možnih rešitev za spremembo organiziranosti 
manjših knjižnic sicer vidijo v združevanju knji-
žnic v velike zavode, vendar ocenjujejo, da bi 
tak poseg v prvih treh letih prinesel kvečjemu 
povišanje stroškov in s tem poglobitev krize v 
javnih financah.

JAVNI ZAVODI DELUJEJO TUDI V INTERESU 
PODJETNIKOV

Številni majhni (po številu zaposlenih) zavo-
di ne živijo le na račun občinskega denarja, am-
pak so zelo uspešni tudi pri trženju svojih idej 
oziroma storitev. Poleg tega lahko s pravim pri-
stopom pomagajo podjetnikom do odkritja ak-
tualne tržne niše. 

Takšen zavod je tudi Center Rinka iz Solča-
ve, ki uresničuje vizijo lokalne skupnosti na dolo-
čenem področju. Kot pravi direktor Rinke Marko 
Slapnik, so za razvoj nekaterih dejavnosti v inte-
resu skupnosti potrebne spodbude, saj se pod-
jetnikom določene aktivnosti ne izplačajo: »Pri 

tem lahko občina preko javnega zavoda z ma-
lim vložkom in z lokalno vizijo motiviranimi so-
delavci spodbudi razvoj idej in dejavnosti do te 
mere, da postanejo zanimive za podjetnike. V 
smislu trajnostnega gospodarstva lokalne sku-
pnosti je to čas, ko javni zavod postopoma pre-
pusti dejavnost podjetnim domačinom in začne 
spodbujati razvoj novih idej. Center Rinka delu-
je na tak način.« 

Kot še pravi Slapnik, Občina Solčava donira 
za opravljanje javnih funkcij v proračun zavoda 
okoli 25 odstotkov, ostali del pa predstavlja tr-
žno dejavnost zavoda. 

Tatiana Golob
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Gospodarstvo

BSH HIŠNI APARATI 

Nazarski tovarni priznanje za okolju prijazno 
podjetje

Nagrado so prevzeli generalni direktor Wolfram von Ohain (v sredini), direktor področja gospodarjenja 
Manfred Kosch (drugi z leve) in direktor tovarne Matija Petrin (desno). (Foto: Nejc Lasič)

V Ljubljani je v sredo, 19. novembra, poteka-
lo letošnje okoljsko srečanje. Na njem so obrav-
navali številne okoljske teme, podelili pa so tu-
di nagrade. Letos je nagrada za okolju prijazno 
podjetje, ki jo podeljujeta časnik Finance in Eko-
sklad, pripadla nazarski družbi BSH Hišni apa-
rati. Nagrado so prevzeli generalni direktor Wol-
fram von Ohain, direktor področja gospodarje-
nja Manfred Kosch in direktor tovarne Matija Pe-
trin.

»Nagrada za okolju prijazno podjetje je potrdi-
tev, da so naša vlaganja v trajnostni razvoj oko-
lja pravilna odločitev. Veseli smo, da nas je ko-
misija ponovno prepoznala kot okolju prijazno 
podjetje v Sloveniji,« so ob tej priložnosti sporo-
čili iz BSH.

V obrazložitvi za podelitev tega prestižnega 
naziva je bilo navedeno: »Podjetje BSH Hišni 
aparati Nazarje prejme nagrado za do okolja 
prijazno podjetje za celovit in dobro organiziran 
sistem varovanja okolja, ki vključuje vrsto različ-
nih organizacijskih prijemov in delovnih postop-
kov. Varovanje okolja ima v viziji podjetja zelo vi-
soko mesto. 

Med drugim so vzpostavili certificiran sistem 
za varovanje okolja in sistem za učinkovito ra-
bo energentov. V podjetju imajo dolgoročne, pet-
letne okoljske cilje, na njihovi podlagi pa določi-
jo letne okoljske cilje. Uresničevanje ciljev spre-
mljajo tedensko, mesečno in letno. V obdobju 
2010-2015 načrtujejo zmanjšanje porabe ener-

gije in vode za četrtino in za deset odstotkov 
manj odpadkov. V zadnjih dveh letih so za okolj-
ske naložbe namenili 1,2 milijona evrov, ki bodo 
na leto prinesli okoli 200 tisoč evrov prihrankov. 
Izpuste ogljikovega dioksida zmanjšujejo za po 
70 odstotkov.«

Marija Lebar

RAZVOJNA KONFERENCA SAVINJSKO-ŠALEŠKE GOSPODARSKE ZBORNICE

O priložnostih za zaposlovanje mladih 

Obiskovalci so med drugim izvedeli primere dobre prakse pri razvoju talentov in načrtovanju kariere v 
podjetjih Skupina Gorenje, BSH Hišni aparati Nazarje in Plastika Skaza. (Foto: Katja Remic Novak)

V Mladinskem hotelu Velenje je 18. novembra 
v organizaciji Savinjsko-šaleške gospodarske 
zbornice (SŠGZ) potekala razvojna konferenca 
z naslovom Odpiramo priložnosti za mlade. Go-
vorniki so se v svojih govorih dotikali priložnosti, 
ki čakajo na mlade v gospodarstvu in organiza-
cijah civilne družbe. 

Svoje poglede na aktualno tematiko so v uvo-
dnih nagovorih predstavili direktor Mladinskega 
centra Velenje Marko Pritržnik, podžupan Me-
stne občine Velenje dr. Franc Žerdin ter predse-
dnica SŠGZ dr. Cvetka Tinauer. Slednja je pou-
darila, da regionalna gospodarska zbornica od-
pira svoja vrata za mlade in jih vabi k aktivnej-
šemu sodelovanju. Povedala je, da bosta brez 
mladih v gospodarstvu inovativnost podjetij in 
posledično konkurenčnost zmanjšani. 

»Mladi niso dobro pripravljeni na nove pogoje 
življenja, ki jih je prinesla nova ureditev v Sloveni-
ji. Šole še vedno nagrajujejo memoriziranje - pi-
flanje podatkov, medtem ko so ustvarjalni in ino-
vativni učenci včasih celo kaznovani. Privatiza-
cija državnih družb bo povzročila, da bodo v teh 
družbah lahko zaposleni le najboljši, inovativni, 
kreativni in ne le pridni, ubogljivi, morda celo po-
litično lojalni,« je bila odločna Tinauerjeva. Doda-
la je, da prinaša prihodnost nove oblike dela, kot 
so delo na domu, zaposlitev kot samostojni pod-
jetnik in drugo. 

Predstavnice podjetij Skupina Gorenje, BSH 
Hišni aparati Nazarje in Plastika Skaza so pred-
stavile primere dobre prakse pri razvoju talentov 
ter načrtovanju kariere. Obiskovalci so izvedeli, 
kakšne oblike spodbujanja podjetništva in sa-
mozaposlovanja načrtujejo v Mestni občini Ve-
lenje, kakšna je vloga šole pri čim boljši zapo-
sljivosti mladih ter kakšne so finančne spodbu-
de Slovenskega podjetniškega sklada za mlada 
podjetja. Govorili so tudi o neizkoriščeni možno-
sti zaposlovanja mladih v nevladnem sektorju. 

V sklepnem delu konference so bili predstavlje-

ni informacijski kanali mladih kot poslovne prilo-
žnosti, možnosti širitve portala Urbanetocke.si ter 
nazadnje še zaposlitvene priložnosti mladih na 
podeželju, ki jih je predstavila predsednica Klu-
ba zgornjesavinjskih študentov Katja Stradovnik.

Udeleženci konference so bili enotnega mne-
nja, da je dogodek v celoti dosegel svoj namen. 
Priložnosti za zaposlovanje mladih so bile poda-
ne, sedaj pa je na mladih, da jih skupaj s svo-
jo inovativnostjo, kreativnostjo in svežimi ideja-
mi zagrabijo. 

Katja Remic Novak
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OBČINSKI SVET LJUBNO

Potrdili imenovanje 
komisij in odborov

Na drugi redni seji se je v četrtek, 
20. novembra, sestal ljubenski ob-
činski svet. Pregledali in potrdili so 
sklepe prejšnje seje in potrdili or-
gane občinskega sveta. Seznanili 
so se s predlogi komisije za man-
datna vprašanja, volitve in imeno-
vanja za oblikovanje stalnih in ob-
časnih delovnih teles občinskega 
sveta. Predlagane kandidature so 
svetniki soglasno potrdili.

Župan Franjo Naraločnik je ob 
tem pojasnil, da nekatera delovna 
telesa še niso oblikovana, saj jih 
po poslovniku imenuje župan. Ko 
bo imel predloge, je še povedal, bo 
z njimi seznanil občinski svet. Sicer 
pa bo poskrbljeno, da bodo v njih 
člani z določenimi izkušnjami. 

Svetnik Paul Orešnik je ob tem 
dejal, da v odboru za gospodar-
stvo, varstvo okolja in gospodar-
ske javne službe pogreša še več 

gospodarstvenikov. Jože Orešnik 
pa je menil, da je bila pri članstvu v 
delovnih telesih dobro upoštevana 
tudi teritorialna zastopanost. 

Prisotni so bili mnenja, da je so-
delovanje med občino in tukaj-
šnjim gospodarstvom velikega po-
mena, zato je smotrno nadaljevati 
s srečanji, na kakršnega je lani žu-
pan povabil predstavnike družb in 
podjetnikov, ki zaposlujejo več kot 
deset sodelavcev. Razmisliti bi bi-
lo dobro, da se ta kriterij zniža in 
na srečanje povabi tudi gospodar-
stvenike iz občine, ki imajo manj 
zaposlenih.

Poleg komisij in odborov so to-
krat potrdili nadzorni odbor. Ta 
ostaja v enaki sestavi kot doslej, 
saj je bilo dosedanje sodelovanje 
po besedah župana korektno in 
več kot zadovoljivo.

Marija Lebar

OBČINSKI SVET NAZARJE

Bo občina subvencionirala 
omrežnino za pitno vodo?

V četrtek, 20. novembra, se je 
na svoji drugi redni seji sestal no-
vi občinski svet občine Nazarje. 
Obravnavali so predloge sestave 
občasnih in stalnih delovnih teles 
občinskega sveta, ki jih je pripravi-
la komisija za mandatna vpraša-
nja, volitve in imenovanja. Vse pre-
dloge so svetniki soglasni potrdi-
li. Obravnavali in potrdili so še iz-
vzem zemljišča iz javnega dobra 
ter se seznanili s pobudo za sub-
vencioniranje omrežnine za pitno 
vodo.

Imenovali so nadzorni odbor ob-
čine Nazarje. Izvoljeni so bili člani: 
Bojan Golob, Franc Miklavc, Iztok 
Irmančnik in Matej Šekoranja. Peti 
član bo imenovan na naslednji se-
ji, saj je dotedanja kandidatka pred 
sejo župana obvestila, da zaradi 
nezdružljivosti funkcije v nadzor-
nem odboru in opravljanja funkci-
je v državni upravi odstopa od kan-
didature. 

Pod točko pobude in vprašanja 
je svetnica Nikolina Ignjatić poda-
la pobudo civilne iniciative, da se 

UPRAVNA ENOTA MOZIRJE

S 15. novembrom zaprti tudi preostali krajevni 
uradi v dolini

Namesto na krajevnem uradu v domači občini bodo poslej stranke svoje 
zadeve urejale na sedežu upravne enote v upravnem centru Mozirje 

(Foto: Marija Lebar)

Krajevni uradi, ki jih je imela mo-
zirska upravna enota v nekaterih 
občinah Zgornje Savinjske doli-
ne, so od sredine novembra dalje 
zaprti. Vse knjige selijo na sedež 
upravne enote v Mozirje, s 1. janu-
arjem 2015 pa bodo krajevni uradi 
tudi ukinjeni.

UPAD POTREB OBČANOV PO 
STORITVAH KRAJEVNIH URADOV

Načelnica upravne enote Milena 
Cigale je povedala: »Odločitev smo 
sprejeli s težkim srcem, vendar so 
nas v to prisilile zaostrene finanč-
ne in kadrovske razmere ter nene-
hen upad potreb občanov po sto-
ritvah krajevnih uradov. Še pred do-
brim desetletjem je poskus ukini-
tve dveh krajevnih uradov naletel 
na velik odpor in povzročil precej 
hude krvi. Žal so se naše takratne 
ugotovitve o upadanju potreb ob-
čanov po storitvah krajevnih ura-
dov skozi leta samo potrjevale, šte-
vilo strank in opravljenih zadev se 
je iz leta v leto manjšal, prišlo je do 

točke, ko nadaljnji obstoj ni niti raci-
onalen niti potreben in ga v obsto-
ječih razmerah ne moremo več za-
gotavljati.« 

Zaradi izmenjave podatkov med 
organi javne uprave strankam ni 
potrebno vlogam prilagati potrdil iz 
uradnih evidenc ali izpiskov iz ma-
tičnega registra. Tudi mobilnost lju-
di je danes bistveno drugačna kot 

pred leti, čedalje bolj se uveljavlja 
elektronsko poslovanje. Posledič-
no prihaja na krajevni urad vedno 
manj strank. Dodatno je k temu pri-
spevala odprava krajevne pristoj-

nosti na večini področij, na katerih 
krajevni urad posluje. 

RACIONALNO POSLOVANJE 
V skrbi za racionalno poslova-

nje so število uradnih ur zmanjševa-
li, poslovali so le še enkrat na teden 
po par ur, pa tudi te niso bile niti polo-
vično izkoriščene. Na drugi strani pa 
se obremenjenost na sedežu uprav-
ne enote povečuje zaradi zmanjše-
vanja števila zaposlenih, ker se upo-
kojitve zaradi varčevalnih ukrepov ne 
nadomeščajo z novimi zaposlitvami. 

»Vse to so razlogi, ki so vodili v 
zaprtje krajevnih uradov v obči-
nah Ljubno, Luče, Solčava in Gor-
nji Grad. Krajevna urada Nazarje in 
Rečica ob Savinji smo iz istih razlo-
gov ukinili v letu 2013,« je pojasnila 
načelnica upravne enote.

Marija Lebar 

prouči možnost subvencioniranja 
omrežnine za vodo. Pobudo je do-
polnil svetnik Milan Martinović s 
predlogom, da naj se morebitna 
subvencija uvede za vse občane. 
Dogovorjeno je bilo, da se bo pobu-
do proučilo z vidika izpada dohod-
kov proračuna in pripravilo analizo. 
O zadevi se bo nato poročalo in od-
ločalo na eni izmed naslednjih sej 
občinskega sveta.

Občina Nazarje je v obdobju 
2013/2014 izvedla rekonstrukcijo 
javne poti JP R1-Vajdi. Po zaključe-
ni gradnji je bil izveden geodetski 
postopek za ureditev odmere javne 
poti. Pri postopku je bilo ugotovlje-
no, da nekatera zemljišča niso več 
v rabi javnega dobra. Zaradi uredi-
tve lastništva je potrebno zato do-
ločena zemljišča izvzeti iz javnega 
dobra, nato se bo s sklenitvijo ne-
posredne pogodbe med občino in 
lastnikom sosednjih zemljišč izve-
dla zamenjava, za katero bo skle-
njena pogodba. Svetniki so sogla-
sno sprejeli ustrezni sklep.

Marija Lebar
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KULTURNO-UMETNIŠKO DRUŠTVO UTRIP

Prešeren večer s 
Prešernovimi nagrajenci
V Kulturno-umetniškem društvu 

Utrip so se že ob ustanovitvi odloči-
li, da ne bodo proslavljali zgolj smr-
ti pesnika Franceta Prešerna, tem-
več da bodo slavili predvsem nje-
govo rojstvo. V ta namen že več let 
ob 3. decembru pripravljajo raz-
lične prireditve, posvečene spomi-
nu na tega edinstvenega sloven-
skega pesnika. Letos je KUD Utrip 
uspel izjemen organizacijski zalo-
gaj, saj bodo v sredo, 3. decembra, 
pripravili Večer s slovenskimi pe-
sniki in pisatelji, ki jih druži dejstvo, 
da so za svoja dela prejeli Prešer-
novo nagrado. 

V goste na Rečico ob Savinji pri-
hajajo Milan Jesih, Veno Taufer in 
Maja Vidmar. Čeprav verjetno slo-
venskih piscev ni treba posebej 
predstavljati, vseeno povejmo, da 
je Milan Jesih pesnik, dramatik, 
pisec radijskih iger, pisec za otro-
ke in prevajalec. Na vseh teh po-
dročjih se je uveljavil kot eden naj-
pomembnejših slovenskih ustvar-
jalcev zadnje četrtine 20. stoletja. 
Je prejemnik številnih nagrad, le-
ta 2002 pa je dobil Prešernovo na-
grado za pesniški opus. 

Veno Taufer se je kot oporečniški 
kulturni delavec zavzemal za ume-
tnostni in mišljenski pluralizem; bil 
je literarni urednik Revije 57. Je av-
tor številnih pesniških zbirk, dram, 
kritik in esejev ter tudi prejemnik 
številnih nagrad. Med njimi je le-
ta 1975 prejel nagrado Prešerno-
vega sklada za poezijo, leta 1996 
pa Prešernovo nagrado za literar-
ni opus. 

Maja Vidmar je izdala več pesni-
ških zbirk, objavlja v različnih lite-
rarnih revija, njene pesmi so v izvir-
nikih in prevodih del različnih anto-
logij. V njeni poeziji izstopa erotič-
na motivika v povezavi z eksisten-
cialno tematiko, ki ju avtorica upe-
snjuje v maniri modernizma. Poleg 
ostalih nagrad je leta 2006 dobila 
nagrado Prešernovega sklada za 
pesniško zbirko Prisotnost.

Sredino druženje s slovenskimi 
avtorji, ki presegajo povprečje, se 
bo v prostorih Osnovne šole Reči-
ca ob Savinji začelo ob 18. uri, nanj 
pa člani KUD Utrip vabijo vse, ki jim 
sta jim blizu vrhunska slovenska 
poezija in proza. 

NN

OBČINA LJUBNO

Računsko sodišče izreklo pozitivno mnenje

Župan Franjo Naraločnik: »To je 
za nas lepa potrditev strokovnega 

pristopa pri izvrševanju občinskega 
proračuna.« (Foto: ML)

Prejšnji petek je Občina Ljubno 
od Računskega sodišča RS pre-
jela revizijsko poročilo, ki se na-
naša na pravilnost poslovanja 
občine pri dodeljevanju tekočih 
transferov. Računsko sodišče je 
glede tega izreklo pozitivno mne-

nje, brez pridržka ali popravkov. 
Predmet pregleda je bilo dode-

ljevanje transfernih sredstev v letu 
2012. Ves postopek vključno s pre-
gledom je potekal od jeseni 2013 
do sedaj, ko je bilo izdelano poro-
čilo. Gre za sredstva, ki jih občina 

di za denar razdeljen preko javnih 
razpisov in namenjen društvom na 
različnih področjih, med drugim za 
kulturo in šport.

V zaključku poročila je zapisano: 
»Menimo, da je Občina Ljubno v revi-
diranem delu v letu 2012 v vseh po-
membnih pogledih poslovala v skla-
du s predpisi in usmeritvami.« Pri tem 
je računsko sodišče podalo nekaj pri-
poročil za izboljšanje poslovanja, od-
zivnega poročila pa sploh ni zahteva-
lo, ker so bili že med pregledom izve-
deni popravljalni postopki. 

Občinska uprava je bila z izreče-
nim pozitivnim mnenjem zelo za-
dovoljna. Župan Franjo Naraločnik 
je ob tem povedal: »Takšen uspeh 
je rezultat sodelovanja in dobrega 
dela občinske uprave, nadzornega 
odbora in notranje revizije.«

Marija Lebar 

INDUSTRIJSKO OBRTNA CONA PRIHOVA 

Prodaja parcel bo v 
proračun nazarske 

občine prinesla 
dobrodošle prihodke

V zadnjih letih je Občina Nazar-
je večkrat objavila razpis za pro-
dajo svojih komunalno opremlje-
nih zemljišč na Prihovi, a neuspe-
šno. Potem, ko sta bili pred časom 
tam zgrajeni poslovni stavbi BSH 
ID in Stanko Lukše s.p., je proda-
ja za dalj časa obstala. 

Občina je komunalno opremlja-
nje območja IOC zaključila v letu 
2010. Po pridobitvi vodovarstve-
nega dovoljenja je bilo v letu 2013 
za območje izdano še uporabno 
dovoljenje. 

Župan Matej Pečovnik (desno) in direktor podjetja Poslovni center Etos Pic 
Dejan Kolar ob podpisu pogodbe (Fotodokumentacija Občine Nazarje)

V petek, 21. novembra, so v na-
zarskih občinskih prostorih podpi-
sali kupoprodajno pogodbo za še 
eno gradbeno parcelo v Industrijsko 
obrtni coni Prihova. Kupec je Po-
slovni center Etos Pic d.o.o. iz Var-
polj. Pogodbo sta v prisotnosti od-
vetnika Božidarja Blagoviča podpi-
sala župan občine Nazarje Matej 
Pečovnik ter direktor in lastnik ome-
njenega podjetja Dejan Kolar.

V zadnjih treh mesecih se je ob-
čina dogovarjala in uspešno za-
ključila prodajo najprej dveh, na-
to pa še enega večjega zemljišča 
v IOC Prihova v skupni vrednosti 
431.709 evrov vključno z DDV-jem. 
Parcele je kupila družba Poslovni 
center Etos Pic, ki se ukvarja s pre-
vozništvom. Po besedah direktor-
ja Dejana Kolarja bodo v prihodno-
sti na kupljenih parcelah postavili 
poslovni objekt, zaenkrat pa bodo 
tam imeli parkirišče.

Občina je v sklepni fazi pri dogo-

vorih za prodajo še dveh zaključe-
nih zemljišč. Predpogodbo bo ku-
pec sklenil v nekaj dneh, pogodba 
bo predvidoma sklenjena januarja. 
Sedaj sta na prodaj še dve parce-
li, za kateri so nekateri kupci že po-
kazali zanimanje, pravijo na nazar-
ski občini.

Marija Lebar

namenja za različne subvencije, za 
šolske prevoze, za javne zavode, 
šolo in vrtec, za bivanje občanov 
v institucionalnem varstvu pa tu-
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ZAVOD ZA ZDRAVSTVENO ZAVAROVANJE SLOVENIJE

Finančno poslovanje ugodno in 
brez zadolžitev

Zavod za zdravstveno zavarovanje Slovenije 
je v sporočilu za javnost objavil, da so bili rezul-
tati poslovanja v prvih devetih mesecih letošnje-
ga leta ugodni. Podatki kažejo na višje prihodke 
od načrtovanih za 41,10 milijona evrov. Po poro-
čanju zavoda je do viška prišlo predvsem zara-
di višjih vplačanih prispevkov za obvezno zdra-
vstveno zavarovanje (39,97 milijona evrov). Po 
ocenah naj bi zavod v letošnjem letu ustvaril za 
44,17 milijona evrov višje prihodke od prvotno 
načrtovanih.

Večja rast prihodkov od prispevkov je posle-
dica večje rasti prispevne osnove ter večje rasti 

števila prejemnikov plač od tiste, ki je bila upo-
števana pri načrtovanju prihodkov od prispev-
kov. Ob sprejetju rebalansa za leto 2014 konec 
oktobra je upravni odbor zavoda sprejel odloči-
tev, da ne bo zamaknil drugega in tretjega de-
la decembrskega nakazila izvajalcem zdra-
vstvenih storitev v višini 48,8 milijona evrov v le-
to 2015, kot je bilo to predvideno s prvotnim fi-
nančnim načrtom. Z rebalansom finančnega 
načrta bo zagotovljeno uravnoteženo finančno 
poslovanje zavoda v letu 2014, brez zadolžitve 
na koncu leta.

TG

PLAZ ZASUL CESTO LOGARSKA 
DOLINA-PAVLIČEVO SEDLO

Na srečo 
poškodovanih 

ni bilo

Nagrmadeno gmoto kamenja in drevja so 
odstranili delavci podjetja VOC Celje. 

(Foto: Primož Vodušek) 

V petek, 21. novembra, zgodaj zjutraj je na ce-
sto, ki vodi iz Logarske doline proti Pavličevemu 
sedlu in Podolševi, zgrmela gmota kamenja in 
drevja ter zaprla tamkajšnjo cesto. Po omenjeni 
cesti se vozijo tudi delavci na delo, ostali prebi-
valci pa po različnih opravkih v dolino. Prav tako 
po njej potekajo šolski prevozi. Velika sreča je bi-
la, da se je plaz utrgal in zgrmel na cesto v času, 
ko na njej ni bilo nikogar. 

Delavci koncesionarja VOC Celje so se takoj 
lotili odstranjevanja nagrmadenega drevja in ka-
menja. Najprej so cesto toliko sprostili, da je bi-
lo mogoče priti peš na drugo stran plazu, kjer je 
otroke čakal šolski kombi. Obstajala je še mo-
žnost prevoza po panoramski cesti mimo sv. 
Duha, vendar je to za nekatere uporabnike ceste 
precej daljša pot. Povsem očiščena in prevozna 
je bila cesta okoli 10. ure dopoldne.

Marija Lebar

OBČINA GORNJI GRAD

Nov most v Šmiklavžu stoji, zapora ceste 
še do konca leta

Gradnja mostu v Šmiklavžu poteka po planu, tudi po zaslugi vremena. (Foto: Stanko Ogradi) 

Občina Gornji Grad je septembra, po obja-
vi javnega razpisa, izbrala najugodnejšega iz-
vajalca za izgradnjo mostu preko reke Drete v 
Šmiklavžu. Dela, ki se intenzivno izvajajo po za-
slugi primernega vremena, bo podjetje Nigrad iz 

Ljubljane izvajalo še do 20. decembra. Do takrat 
velja zapora ceste. 

Projekt gradnje mostu, rekonstrukcije ceste in 
vodovoda ter ureditev struge bo potekal v dveh 
etapah. Prva se bo letos zaključila z izgradnjo 
mostu, ostala dela se bodo izvedla v letu 2015. 

Most v Šmiklavžu, domačinom bolj znan kot 
Franceljnov most, je bil zelo potreben prenove, 
zato je občinska uprava pripravila projekt, ka-
terega je potrdil občinski svet, v proračunu pa 
zagotovila potrebna sredstva. Letos avgusta je 
občina projekt prijavila na razpis pri gospodar-
skem ministrstvu. Ministrstvo bo projekt, vre-
den 120 tisoč evrov, sofinanciralo v višini 74 ti-
soč evrov. 

Izvajalec je najprej odstranil star most, sedaj 
pa na njegovem mestu že stoji nov. Na zahtevo 
Agencije RS za okolje (ARSO) so bile pred izva-

janjem projekta zahtevane hidrološke študije, na 
osnovi katerih je sedaj most dvignjen in bo do-
volj pretočen.

Zaradi dvignjenega mostu bo potrebna re-
konstrukcija ceste, nasutje na višino mostu, ure-
ditev priključkov na cesto in asfaltiranje. ARSO 
je zahteval tudi ureditev struge s talnim rebrom, 
kar pomeni, da bodo nekoliko nižje od mostu 
naredili talno rebro, ki bo zadrževalo deroč tok 
vode ob močnejšem deževju.

Kot je povedala direktorica občinske uprave 
Jožica Rihter, so si krajani že dolgo želeli nove-
ga mostu, saj je bil stari res dotrajan. V kolikor 
bo vreme še naprej primerno za gradnjo, se bo 
v mesecu dni, dokler traja zapora ceste, še veli-
ko naredilo, medtem ko nadaljevanje del v priho-
dnjem letu na promet ne bo toliko vplivalo.

Štefka Sem
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

Vojni čas 1914-1918 (2)

VOJNE OBVEZNOSTI 
ZANEMARJENE

Prvi vojni ukrepi in dogodki so 
starega cesarja utrujali. Spričo 
vseh opisanih okoliščin ni bil več 
kos obveznostim, ki jih je prinesla 
vojna. Zelo verjetne so nekatere do-
mneve raznih zgodovinarjev, da 
je bil avstrijski cesar pod vplivom 
nemškega cesarja Viljema, ki je 
podpiral začetek vojne.

PRIČETEK PRVE SVETOVNE VOJNE
V Avstro-Ogrski je bila razglaše-

na splošna mobilizacija 26. julija 
1914. Boji so se začeli na več fron-
tah. Veliko se je pisalo o bojih v Gali-
ciji in Srbiji. Ko je leta 1915 Italija sto-
pila v vojno na strani antante, so bili 
najhujši boji na italijanski fronti. 

Cesar Franc Jožef I. je umrl 21. 
novembra 1916. Nasledil ga je Karl 
Habsburški, mlad, zelo razgledan 
mož, leta 1917 je namreč začel raz-
mišljati o konfederaciji Avstro-Ogrske 
države. Iz naše zgodovine je znan 
razgovor cesarja Karla s slovenskim 
predstavnikom v avstrijskem parla-
mentu dr. Antonom Korošcem leta 
1917, ko mu je predlagal konfede-
rativno ureditev avstrijskega cesar-
stva. Kot so zapisali zgodovinarji, naj 
bi mu dr. Korošec odgovoril: »Veličan-
stvo, prepozno je.«

VOJNA KRONIKA ŽIGE LAYKAUFA
Žiga Jaykauf je bil rojen leta 

1868 v Mozirju. Gimnazijo je kon-
čal v Celju in se vpisal na veterino, 
ki je ni končal. V Beljaku, kjer je bi-
val, je delal kot odvetniški uradnik 
in se tako preživljal. Ko se je vrnil 
domov v Mozirje, je najprej službo-
val na mozirski ekspozituri Okrož-

ja Celje. Pozneje je bil trški sindik, 
arhivar in nenadomestljiv trški kro-
nist. Poleg tega je redno dopisoval 
v Ljubljanski zvon, Slovenski narod, 
Štajerski gospodar in tudi v koledar 
Družbe svetega Mohorja v Celo-
vec. Največ pa je pisal v Novo dobo 
(v Celju). Prav tu je izšel njegov ze-
lo dober podlistek Kronika trga Mo-
zirje. Umrl je v Mozirju, leta 1938.

Naj omenimo, da je tudi pesnil, 
sicer pa je bil zaveden Slovan, to 
so mu avstrijske oblasti zelo zame-
rile in so ga takoj po začetku prve 
svetovne vojne aretirale in poslale 
v trdnjavski zapor, iz katerega se je 
zelo bolan vrnil čez dve leti domov. 
Pričel je delati na mozirski občini.

SKLEP O PISANJU VOJNE 
KRONIKE

Ko je občinski odbor pod vod-
stvom župana Alojza Goričarja 9. 
marca 1916 sprejel sklep, da se pi-
še vojna kronika, je to delo sprejel 
Laykauf. Zelo posrečena je bila nje-
gova odločitev, da to kroniko piše v 
»zlato« Knjigo tržanov Mozirja iz le-
ta 1740. V njej so nadvse zanimivi 
podatki o starem trškem življenju, 
ohranjena je stara purgarska pri-
sega, delo zadnjega sodnika Jane-
za Lipolda, ki je postal prvi župan 
novoustanovljene občine. Mozirje 
je eden redkih krajev, ki ima tako 
bogat zgodovinski arhiv.

Verjetno je prav Laykauf, ko se je 
vrnil iz zapora, dal pobudo za pisa-
nje vojne kronike. Obžalujemo lah-
ko, da se je kronika začela pisa-
ti šele leta 1916, vendar pa je, ko-
likor je zajeta, nadvse zanimiva in 
po Laykaufovo duhovita. 

Žiga Laykauf je zapisal: Na pre-
dlog župana Alojza Goričarja je ob-
činski zastop na svoji redni seji 9. 
marca 1916 soglasno sklenil, da 
se naj v trajen in dostojen spomin 
na veliko in težko dobo od izbruha 
svetovne vojne l. 1914, ki je tudi naš 
trg kruto zadela, v to tržansko knji-
go zabeleži vojna kronika, oveko-
večijo imena na bojnem polju pa-
dlih domačinov, odlikovancev in 

drugi čini in dogodki. Ustrezno te-
mu sklepu podamo torej našim za-
namcem v spomin sledeče krono-
logične beležke in podatke v goto-
vih presledkih. (Laykauf torej ni pi-
sal dnevnik, ampak občasne se-
stavke, ki jih je obeležil z datumom 
in podpisom).

ATENTAT V SARAJEVU
Ko je junija 1914 našo državo 

pretresla grozna vest o zločinskem 
umoru prestolonaslednika in nje-
gove soproge v Sarajevu, vztrepe-
talo je vsako avstrijsko srce in tu-
di naš trg se je v vidni znak žalo-
sti ogrnil v črne zastave. Od tedaj 
ni minulo še mesec dni – usoda 
maščevalka zavihtela je svoj krvo-
rosni meč. 

SPLOŠNA MOBILIZACIJA
Dne 26. julija 1914 je Njegovo 

veličanstvo, naš najvišji vojni zapo-
vednik, cesar Franc Jožef I. odredil 
mobilizacijo skupne armade in mor-
narice. Ta poziv vzbudil je širom do-
movine plamteče navdušenje. Vse 

Na začetku vojne je bila izdana razglednica z znamkami s podobo cesarja 
Franca Jožefa I.

oblasti in posamič so tekmovali na 
delu in tudi občinski zastop je smo-
trno in vztrajno izpolnjeval mobiliza-
cijska dela – neutrudno so se dela-
li pozivi in oklici, brezkončne odred-
be in naredbe, vedno novi nabori in 
napori in tudi neskrite ali očitne šika-
ne in nakane.

V ČAST CESARJU OB 84-LETNICI
Ob praznovanju 84-letnice Nje-

govega veličanstva vzidala se je 
v trajen spomin v tukajšnji rotovž 
marmornata spominska plošča. 
Na predvečer vršila se je slavno-
stna baklada z godbo. Trg je bil ves 
razsvetljen in ves v zastavah. (Ro-
tovž je stal na mestu, kjer je sedaj 
telovadni dom. V prvem nadstropju 
so bili prostori za sodnika, dva pri-
sednika in trškega sindika. V pritli-
čju so bili prostori za trškega poli-
caja in požarnike. V kletnih prosto-
rih je bila ječa za delikvente, ki so 
jih dobili pri kaznivih dejanjih. Pred 
zgradbo je stal eden izmed dveh tr-
ških vodnjakov, op. A.V.)

Nadaljevanje prihodnjič.

Dopolnilo informacije
V 46. številki Savinjskih novic smo v rubriki Iščemo stare fotografije ob-

javili sliko Ljubencev na poroki v Ameriki iz leta 1913. Janez Plesec, p. d. 
Ramšak, iz Planine nam je sporočil, da je ženin na sliki Franc Cirej (Rezar-
jev iz Tera), ki je umrl leta 1944. Nevesta je bila iz Zavodenj pri Šoštanju, 
umrla je leta 1929.
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ŽUPNIJA ŠMARTNO OB DRETI

Škofov blagoslov 
prenovljenemu zvoniku 

in sliki
Na martinovo nedeljo, 9. novem-

bra, so ob godu svojega farnega 
zavetnika v Šmartnem ob Dreti pri-
pravili slovesnost, na kateri so na-
menu predali in blagoslovili preno-

vljeno zunanjost cerkvenega zvoni-
ka in restavrirano sliko sv. Martina 
nad glavnim oltarjem. Slovesnosti 
se je udeležil in prenovo blagoslo-
vil celjski škof msgr. dr. Stanislav Li-
povšek.

Domači župnik Ivan Šelih je 
spregovoril številnim zbranim: 
»Pred letom dni smo se temelji-
to pripravljali na zahteven projekt 
obnove zvonika. Ponudniki so bili 
v ponudbi zelo različni: od 50.000 
evrov pa do izpogajanih 23.000 

evrov. Ob tej priložnosti smo ob-
novili tudi uro v zvoniku ter prebe-
lili steno zvonika. V notranjosti smo 
restavrirali sliko našega farnega 
zavetnika. Seveda so nam pri tem 

na različne načine pomagali šte-
vilni krajani Šmartnega ob Dreti iz 
vseh naselij, za kar smo jim iz sr-
ca hvaležni. Ob materialni prenovi 
pa nismo pozabili tudi na duhovno 
rast naše skupnosti.«

Po blagoslovu in maši je sledi-
la podelitev zlatih, srebrnih in bro-
nastih priznanj botrom. Zadovoljni 
udeleženci so se ob živi glasbi in 
sproščenem druženju na prizori-
šču zadržali še kar nekaj časa.

Marija Lebar

POSVETITEV NADŠKOFA V LJUBLJANSKI STOLNICI

Novi nadškof Stanislav 
Zore, prvi iz reda 

frančiškanov 

Ob novem ljubljanskem nadškofu Stanislavu Zoretu je bil na slavnostnem 
dogodku tudi njegov sošolec iz fakultete in prijatelj pater Franci Kovše, 

župnik iz Nazarij (desno). (Foto: Jože Pavlič, Družina)

V nedeljo je v ljubljanski stolnici 
potekala posvetitev novega ljubljan-
skega nadškofa patra Stanislava Zo-
reta. Triurne slovesnosti so se udele-
žili cerkveni dostojanstveniki iz Slo-
venije in tujine ter najvišji predstavni-
ki države. Škofovsko posvetitev je vo-
dil papežev odposlanec nuncij Juli-
usz Janusz. Ob Stanislavu Zoretu je 
bil na slavnostnem dogodku tudi nje-
gov sošolec iz fakultete in prijatelj pa-
ter Franci Kovše, župnik iz Nazarij. 

Najprej se je Zore poslovil od 
svojih bratov v frančiškanski cer-
kvi na ljubljanskem Tromostovju. 
Dogodka se je udeležilo preko se-
demdeset frančiškanov. Naslednik 
Antona Stresa je bil zatem v stolni-
ci posvečen v ljubljanskega nad-
škofa. Nuncij Janusz je med dru-
gim povedal, da prvič v 550-letni 
zgodovini ljubljanske škofije njeno 
vodenje prevzema frančiškan. Do-

godka so se poleg številnih duhov-
nikov in vernikov udeležili predstav-
niki drugih verskih skupnosti.

Njegov prijatelj Franci Kovše je 
povedal: »Skupaj sva pred trideseti-
mi leti dala slovesne zaobljube kot 
dijakona in bila leto kasneje posve-
čena v mašnika. Z gotovostjo lahko 
rečem, da bo z njim zavel bolj fran-
čiškanski duh sočutja in pokoršči-
ne Bogu. Njegova frančiškanska 
karizma je čutenje do človeka, kar 
je vsa leta kot brat udejanjal. Pater 
Zore se je za posvetitev, z duhovni-
mi vajami pripravljal pred kratkim 
pri nas v frančiškanskem samosta-
nu v Nazarjah. Nasploh je umirjen, 
redoljuben človek, na katerega se 
lahko zaneseš, odličen in ploden 
prevajalec in ne nazadnje pesnik.« 
Slovesnosti se je udeležil tudi pater 
Damjan Vračko iz Nazarij.

Slavica Tesovnik

MIKLAVŽEVANJE NA REČICI OB SAVINJI

Prvi od decembrskih 
dobrih mož prihaja

Člani Turističnega društva Re-
čica ob Savinji bodo sv. Miklav-
ža skupaj z otroki in njihovimi 
starši pričakali v petek, 5. de-
cembra, ob 18. uri na rečiškem 
trgu. Za darilo bo tudi letos po-
treben bon, ki ga lahko starši ku-
pijo v vrtcu Lipa ali trgovini Kea 
na Rečici. 

Turistični delavci so povedali, 
da so v darilno vrečko za vsakega 

otroka pripravili uporabno in prak-
tično darilo. S pomočjo brezplač-
nih napitkov bodo poskrbeli, da bo-
do vsi udeleženci miklavževanja 
lažje dočakali oziroma priklicali do-
brega moža. Pri tem jim bodo po-
magali učenci osnovne šole in naj-
mlajši, ki Miklavža v spremstvu an-
gelov že težko pričakujejo. Nekate-
ri tudi parklje.

Marija Šukalo

Prenovo je blagoslovil celjski škof msgr. dr. Stanislav Lipovšek. 
(Foto: Meri Gluk)



Kultura, Ljudje in dogodki

Savinjske novice št. 48, 28. november 201412

S PATROM GOSTEČNIKOM O ODGOVORNEM 
STARŠEVSTVU

Na prvem 
predavanju o 

očetu, ki otroka 
umiri

Pater dr. Christian Gostečnik je v predavanju 
izpostavil vlogo očeta, ki je bistvena za otrokov 

razvoj. (Foto: Marija Šukalo)

V Slomškovi dvorani v Mozirju so novembra 
pripravili sklop predavanj pod naslovom Odgo-
vorno starševstvo. O tej temi je udeležencem 
spregovoril pater dr. Christian Gostečnik, univer-
zitetni diplomirani psiholog, specialist zakonske 
in družinske terapije ter ustanovitelj Frančiškan-
skega družinskega inštituta. 

Na prvem predavanju so se udeleženci, med 
njimi so bili tako starši kot stari starši, seznanili z 
vlogo moškega – očeta v družini. Sledilo je pre-
davanje o vlogi žene – matere. Zadnje bo o od-
nosih med zakonci. 

»Oče je največja ikona otroka. Je tisti, ki otro-
ka umiri, mu da ponos in vero. Mati pa je tista, 
ki ga nauči, kaj je brezpogojna ljubezen, mu da 
osnovno vrednost in samozavest. Pove mu, kaj 
je in kako se odide v svet. Zakonca – starša pa 
sta največja moralna sila na tem svetu. Če sku-
paj sodelujeta, bo otrok tisti, ki bo vedno varno 
in zavarovano ter s ponosom odšel v svet,« je iz-
postavil Gostečnik in poudaril, da je cilj vseh treh 
predavanj, da ovrednotijo vlogo očeta in matere.

Sklop druženj v novembru je po njegovih be-
sedah namenjen staršem in vsem, ki si želijo po-
globiti stik z otroki in razviti nove veščine starše-
vstva. Ob tem je hudomušno dodal, da sam res 
ne ve, kako je biti oče, niti ne ve, kako je biti starš, 
dobro pa ve, kako je biti otrok. 

Marija Šukalo

FOLKLORNA PRIREDITEV BOČNA PLEŠE

Oder so si delili plesalci in godci 
Folklorna sekcija bočkega kulturnega društva 

je v nedeljo, 16. novembra, drugič izpeljala pri-
reditev Bočna pleše, na kateri sta se prepletala 
ples in glasba. Štirim folklornim skupinam so se 

na odru pridružili še Bistriški tamburaši in Lju-
benski godci. Vsi skupaj so ustvarili dve uri prije-
tnega druženja z obiskovalci in stkali nepozab-
ne vezi med sodelujočimi.

Uvodni plesni nastop je pripadel članom do-
mače folklorne skupine, ki deluje dve leti. Na od-
ru so zaplesali splet Bočke zbadljivke. Folklorna 

skupina Trzinka je v spletu, ki so ga poimenova-
li Daljni spomini, obudila čas na vasovanje, mo-
ški pa so se poigrali v igri s klobukom. Navdušila 
je tudi veteranska folklorna skupina Korenine iz 
Bistrice ob Dravi. Člani, nekateri štejejo že osem-
deset let, so dokazali, da so res prave korenine 
in jim energije za ples ne zmanjka. Odplesali so 
splet Sem pa taj po Sloveniji.

Mladi rod plesalcev so zastopali člani otro-
ške folklorne skupine Veliki facki z gornjegrajske 
šole. Odplesali so splet Vajska (vojna) – pa ne 
zares. V skupini pleše 20 šolarjev. Iz Bistrice ob 

Dravi je poleg folklorne skupine nastopila skupi-
na Bistriških tamburašev. Odigrali so del bogate-
ga repertoarja, v katerem so bile slovenske, sta-
rogradske in dalmatinske pesmi. Za zaključek 
zabavnega popoldneva so poskrbeli Ljubenski 
godci, katerim šaljivih idej za nastope nikoli ne 
zmanjka in tako je bilo tudi tokrat.

Ob koncu prireditve je bil oder ravno prav ve-
lik za vse glasbenike, dvorana pa polna plesal-
cev, ki so zaplesali še izven uradnega dela. Pri-
reditev, v katero so veliko truda vložili člani do-
mače folklorne skupine, je povezovala Urška 
Bastl, nad organizacijo pa je bdela Petra Ba-
stl Čeplak. 

Tekst in foto: Štefka Sem

Zaključek plesno-glasbenega dogodka je potekal v druženju vseh nastopajočih. 

Ljubenski godci so poskrbeli, da so plesalce zasrbele pete. 
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EKOLOŠKO PRIDELANO MLEKO »S PEČATOM«!

Ste za latvico najboljšega mleka?
Na kmetiji Dobrovc v Poljanah 

že vrsto let »pavramo« tako, kot 
le mislimo in znamo, da je najbolj 
prav … in seveda zdravo! Na sre-
dnje veliki kmetiji pridelujemo kr-
mo za govedorejo, predvsem za 
pridelavo mleka z občutkom in 
spoštovanjem do vseh živali in še 
posebej do krav mlekaric, saj so 
le te naš pomemben vir dohodka 
in preživljanja. Ob znanju, ki smo 
si ga kot družina pridobili s samo-
izobraževanjem, izkušnjami ter 
spoznanjem, da je zdrava prehra-
na pomemben dejavnik dolgega 
in kvalitetnega življenja, nam je de-
lo na kmetiji v veliko veselje. Je tr-
do, a je edino, ki ga imamo. Že le-
ta smo ustvarjali takšno prehram-
beno okolje za malo čredo gove-
di in molzne krave, ker smo že od 

prevzema na naši kmetiji v Polja-
nah s »srečno« številko 13 pri Re-
čici ob Savinji in z dostavo na dom 
ali v podjetje oziroma gostinski ali 
prodajni lokal. Naše ekološko pri-
delano mleko bo spoznano kot 
sveže, okusno in zdravo, takšno 
kot so ga iz latvice pili naše babi-
ce in dedje. Poizkusiti ni greh, za-
to tudi ne bo narobe, če boste prišli 
po prvo, brezplačno latvico kar na 
naš dom v Poljane! Pričakovali vas 
bomo vsako jutro od 7. do 9. ter od 
17. do 19. ure zvečer. Pa ne poza-
bite na kanglico! 

Kmetija odprtih duri »Dobrovc« in 
Alojz Potočnik; 041/716-210 

oziroma 03/58-35-259.

PR

nekdaj ločili dobro in zdravo od hi-
trega zaslužka. V sodelovanju z In-
štitutom Kon-Cert iz Maribora smo 
si ob izpolnjevanju strogih pogo-
jev in zadovoljevanju zakonodaje 
pridobili certifikat, ki nam dovolju-
je prodajo mleka in mlečnih izdel-

kov pod označbo »ekološko živilo«. 
Brez vseh škropiv in umetnih gnojil 
pridelano mleko je izbornega oku-
sa, brez škodljivih substanc in brez 
najmanjših sledi strupenih prime-
si. EKO-MLEKO bomo pričeli tržiti 
v začetku decembra z možnostjo 

GLASBENA ŠOLA NAZARJE

Nastopili tako začetniki kot spretni mladi pianisti

Sestri Nika (levo) in Maja Čerček 
postajata spretni pianistki, kar 
sta dokazali tudi na mednarodnem 
tekmovanju. (Foto: TG)

Dvorano Glasbene šole Nazarje 
so v četrtek, 13. novembra, prepla-
vili zvoki črno-belih klavirskih tipk. 
Učenci šole so pod taktirko vodje 
nastopa Urške Babič pripravili lep 
prikaz, kaj se v klavirskem oddelku 
naučijo od 1. razreda dalje.

Številnemu občinstvu se je pred-
stavilo preko dvajset učenk in 
učencev klavirskega oddelka, ki 
čare glasbe odkrivajo s pomočjo 
učiteljev Milanke Črešnik, Urške 
Babič in Tonija Acmana. Med na-
stopajočimi sta se predstavili tudi 

Nika in Maja Čerček, ki sta konec 
oktobra na 2. mednarodnem kla-
virskem tekmovanju Aci Bertoncelj 
poželi lep uspeh. Nika je v katego-
riji »junior« osvojila bronasto plake-
to, Maja pa v kategoriji »A« prizna-
nje za udeležbo. Obema pianistka-
ma je mentorica Milanka Črešnik.

TG

LUČE

Obeležili 50-letnico zaključka osnovne šole

Nekdanji sošolci, ki so se od lučke šole poslovili pred 50-timi leti, so skupaj preživeli prijeten večer. 

V šolskem letu 1964 je v Osnovni šoli Luče za-
ključilo osnovno šolanje skoraj 30 učencev. Po 
tradiciji se srečujejo vsakih deset let ob okroglih 
obletnicah. Letos je bila to prav posebna obletni-
ca, saj je minilo kratkih 50 let, ko so se podali na 
svoje življenjske poti.

Srečanja se je udeležilo 18 nekdanjih sošolcev. 
Nekaj iz te generacije je žal že pokojnih, nekaj pa 
jih je bilo zadržanih. Tisti, ki so se srečanja udele-
žili, so preživeli nadvse prijeten večer ob obujanju 
spominov in anekdot iz brezskrbnih šolskih dni ter 
ob petju in zvokih harmonike. Obljubili so, da se, 
če ne prej, srečajo tokrat čez pet let.

Štefka Sem
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Čas za obdarovanje, 
               čas za decembrsko 
                                čarobnost

V najbolj prazničnem mesecu v letu, »veselem decem-
bru«, veliko pozornosti namenimo voščilom in obdarova-
njem naših bližnjih. Gre za del prazničnega vzdušja, ki je 
pomembna in zelo stara prvina v medčloveških odnosih. Z 
darilom pokažemo svoj odnos do obdarovanca in je znak 
naše naklonjenosti oziroma pozornosti do njega, hkrati pa 
pokaže našo osebnost, izvirnost in ustvarjalnost.

Vsekakor pa je obdarovanje stvar družinske tradicije in 
vrednot, ki se lahko od hiše do hiše zelo razlikujejo. A veči-
na slovenskih družin vsaj na simbolni ravni praznuje vsaj 
enega izmed treh obdarovalcev, torej sv. Miklavža, Božič-
ka ali dedka Mraza.

         Pripravila 
Tatiana Golob
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SV. MIKLAVŽ, PRVI DECEMBRSKI 
OBDAROVALEC …

… je eden najbolj priljubljenih svetnikov. To je seveda razumljivo, saj prvi 
decembrski obdarovalec otrokom prinaša darove na večer pred svojim go-
dom 6. decembra. Običaj je, da pridne otroke nagradi, porednim pa prine-
se šibo. Ker pa seveda težko odreče darilce tudi najbolj porednemu pobali-
nu, dandanes le redko koga pričaka le šiba. Sicer pa med tradicionalna Mi-
klavževa darila, ki ne bi smela manjkati v pletenici, spadajo suho sadje, po-
maranče, lahko pa tudi šiba kot opozorilo.

BOŽIČEK SLOVENCE OBDARUJE ŠELE 
OKOLI 80 LET

Svoj čas so se ljudje obdarovali le za Miklavža, danes pa lahko rečemo, 
da ga drugi decembrski mož, Božiček, že dobro prehiteva tako po prilju-
bljenosti kot po pričakovanjih otrok. Božično obdarovanje je namreč mlad 
pojav, prva darila so se pojavila pred kakšnimi dvesto leti v nemških deže-
lah, slovensko meščanstvo pa je z božičnim obdarovanjem pričelo šele 
pred kakšnimi osemdesetimi leti. Kot kažejo raziskave, današnji potrošni-
ki svoje najbližje za božič v prvi vrsti obdarujejo z igračami, oblačili, koz-
metiko in knjigami.

DEDEK MRAZ JE K NAM PRIŠEL 
IZ RUSIJE

Zadnji obdarovalec je prišel k nam po drugi svetovni vojni iz Rusije. Zmo-
tno je prepričanje, da je ta lik sovjetska komunistična iznajdba, poznali so 
ga namreč že v carski Rusiji, njegov izvor pa je še starejši, torej indoevrop-
ski. Slovenci smo ga nekoliko poslovenili, vsekakor pa vzeli za svojega, saj 
se je dedek Mraz pri nas, sicer nekoliko bolj v ozadju, obdržal tudi po pre-
hodu v novo politično obdobje po slovenski osamosvojitvi. Kar se tiče da-
ril, ki jih prinese malim nadobudnežem, pa se nič kaj ne razlikuje od svoje-
ga amerikaniziranega sorodnika, Božička.
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IGRAČE – OTROKOM NAJLJUBŠE DARILO
Navadno so naši najpomembnejši obdarovanci otroci. Ti v veselem de-

cembru še najbolj občutijo pristno čarobnost prazničnih dni, zato jih odra-
sli še toliko raje obdarujemo. Seveda se najbolj razveselijo igrač. Tu pa je 
dilema hitro velika, saj le-teh veliki večini otrok nikakor ne primanjkuje. Zato 
strokovnjaki priporočajo, da se pri nakupu igrač držimo naslednjih pravil:

- igrač naj bo manj, vendar naj bodo tiste bolj kvalitetne,
- naj spodbujajo igro na prostem,
- naj spodbujajo druženje z vrstniki,
- primernejše so tiste iz zdravih materialov (lesene, iz blaga, reciklirane),
- primerne za več načinov uporabe (kocke, figure …),
- knjige so darilo, ki poleg zabave tudi poučuje.
Otroci so veseli tudi rabljenih igrač, da so le takšne, kot ustrezajo njiho-

vim zanimanjem. Dejstvo je, da elektronske igrice postajajo vedno večja 
konkurenca klasičnim igračkam. Tudi tovrstna zabava je lahko povsem ne-
dolžna, vsekakor pa se priporoča, da se starši pred nakupom pozanima-
jo, kakšne segmente igrica vsebuje (agresivnost, bojevanje …) in svojemu 
otroku kupijo igrico primerno njegovi starosti ter družinskim vrednotam.

DARILO ZANJO IN ZANJ
Podarite svojemu partnerju nekaj, kar si želi on, ne vi. Če si vaša žena že-

li obisk opere ali baleta, ji poleg vstopnice podarite tudi svoj čas in se do-
godka, čeprav ne po vašem okusu, udeležite z njo. Velja tudi obratno. Vsto-
pnice na športno prireditev po okusu vašega dragega so lahko odlično da-
rilo, se pa zagotovo ne bo branil vaše ideje, da tekmo obišče v družbi prija-
telja z enakimi interesi in ne z vami. Ženske si pač želimo pozornosti, med-
tem ko moški predvsem sproščanja. 

Parfum je odlična izbira, če zagotovo poznate okus vaše družice, isto 
velja za kakovostno pijačo. Še tako draga steklenica penine ne bo dosegla 
namena, če vaš dragi pač ne mara tovrstne pijače. Najpomembneje je to-
rej, da dobro razmislite, kaj je in kaj ni všeč vašemu obdarovancu.
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DOBRO IZBRANO POSLOVNO DARILO LAHKO 
UTRDI DELOVNE ODNOSE 

Darila najpogosteje podarjamo tistim, ki so nam blizu, obdarovanje pa 
ni tuje niti v poslovnem svetu. Dobro izbrano poslovno darilo lahko utrdi od-
nose s poslovnim partnerjem ali celo pomaga k utiranju poslovnega sode-
lovanja. Pri izbiri darila je potrebno dobro razmisliti, katero lastnost podje-
tja želimo izpostaviti; je to zanesljivost, inovativnost, spodbujanje lokalno 
obarvanih vrednot … 

Vsekakor je pred nakupom poslovnega darila dobro poznati vrednote, 
po katerih se ravna vaš poslovni partner. Nepremišljen nakup darila, ki se 
bo vašemu poslovnemu partnerju zdelo neprimerno, lahko poslabša med-
sebojne poslovne odnose.

Pohvale vredna je v zadnjih letih vedno pogostejša odločitev podjetij, da 
sredstva, namenjena poslovnemu obdarovanju, darujejo v dobrodelne na-
mene, poslovnim partnerjem pa pošljejo voščilo z lepimi željami. 



Ljudje in dogodki, Oglasi
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»KUHARSKO PERO« BOŠTJAN NAPOTNIK NAPO

Brez kruha in vina bi bilo življenje precej 
dolgočasno

Boštjan Napotnik Napo, Zgornjesavinjčan, ki si je družino ustvaril 
na obrobju Ljubljane, pravi, da je hrana preveč pomembna, da je ne bi 
sami pripravljali. Izpod njegovega peresa je pred štirimi leti izšla ku-
harska knjiga Kuharica za prave moške, pretekli mesec pa še njeno 
nadaljevanje, knjiga z naslovom Orodjarna. 

NASLOVA KNJIG JE TREBA 
RAZUMETI PREDVSEM KOT 

PROVOKACIJO 
Napotnik, ki je kot zaposlen oče 

v dopoldanskem času v službi, ku-
hanje jemlje kot hobi in sprostitev. 
Vseeno ima njegovo delo dodatno 
prednost – z njim nahrani sebe in 
družino, obenem pa postavlja te-
melje za njegovo pisanje o hrani 
na spletni strani kruhinvino.com. 
Pečenje kruha mu je dodaten izziv. 
Prisega na doma pripravljeno hra-
no. Domača izdelava osnovnih ži-
vil – kruha, jogurta in številnih dru-
gih – ga navdušuje prav tako kot 
kuhanje po bolj zapletenih in ambi-
cioznih receptih. 

Ti so našli svoje mesto v Boštjano-
vih kuharicah. Za oba naslova pravi, 
da ju je treba razumeti predvsem kot 
provokacijo, kot nekaj, kar ti v knjigar-
ni zbudi pozornost, da knjigo začneš 
listati. Ko jo listaš, pa ti ponuja recep-
te za jedi, kakršne sam kuha v svoji 
kuhinji – nič kaj posebno zapletene-
ga, vse pa večkrat preverjeno in oku-
sno. Vse je pospremljeno s kratkimi 
štorijicami, fotografijami in ilustraci-
jami, da imajo nekaj od tega tudi ti-
sti, ki knjigo samo berejo, ne spravijo 
pa se v kuhinjo. 

PROUČUJE VSE PO VRSTI
»Tudi sam imam lepo zbirko ku-

harskih knjig. Listam vse po vrsti, 

posebej tiste, ki se bolj kot s kon-
kretnimi recepti ukvarjajo s teorijo 
kuhanja in kuharskih procesov. To-
rej knjige, ki ne povedo le tega, ka-
ko se nekaj skuha, ampak spre-
mljajo fizikalne in kemijske proce-
se, ki se pri posamični vrsti kuha-
nja odvijajo. 

Boštjan Napotnik je kuharsko knjigo Orodjarna popestril s kratkimi 
štorijami, fotografijami in ilustracijami. (Fotodokumentacija: MK)

Seveda so redno na sporedu tu-
di slovenski klasiki, kot je mojster 
Ivan Ivačič, čeprav se mi zdi ze-
lo zanimivo dejstvo, da so ključne 
slovenske kuharske knjige napisa-

le redovnice. Tradicija se nadaljuje 
tudi letos: sestra Bernarda Gosteč-
nik, ki je doma iz Šmihela, je skoraj 
sočasno z mano in pri isti založbi 
izdala knjigo o peki peciva,« pravi 
Boštjan, ki je svoje kuharske vešči-
ne pred leti preizkusil tudi v kuhar-
ski oddaji Desetka. 

OCENIL JEDI V VEČ KOT 200 
GOSTILNAH IN RESTAVRACIJAH

Že skoraj desetletje piše blog 
»kruh in vino«. Napo pravi, da bi bi-
lo zanj življenje brez teh dveh sub-
stanc precej dolgočasno. Seveda 
pa je treba držati pravo mero, tako 
pri enem kot pri drugem.

Kreativnega direktorja ene od 
ljubljanskih reklamnih agencij je 
mogoče zaslediti tudi kot bralca 
pravljic, na radiu Študent »rola« 
glasbo. Izkušnje pri pisanju rekla-
mnih člankov mu dobro služijo tu-
di pri recenzijah gostiln.

»Ko obiskujem gostilne in resta-
vracije za njihovo uvrstitev v Mladi-
nino rubriko Konzum, se tega lotim 
tako, kot pač ljudje hodimo v go-
stilne. Lahko je nedeljsko družin-
sko kosilo, večerja v dvoje ali dru-
ženje z nekaj prijatelji. Vedno pa z 
dobrimi nameni: v gostilne pač ho-
dimo zato, da bi se prijetno počuti-
li, da bi dobro jedli, popili kozarec 
ali dva ter se medsebojno družili. 
Ocen je zdaj nekaj čez dvesto, saj 
to počnem že štiri leta, vsak teden. 
V tem času se je nabralo vseh sort 
izkušenj in doživetij,« o obiskih na-
ključno izbranih gostiln in restavra-
cij pove Napotnik. Nedavno je ze-
lo pozitivno ocenil tudi restavraci-
jo v Lučah.

Mnenja je, da se gostinci pred-
vsem v kuhinjah zelo trudijo, splo-
šni nivo kakovosti pripravljene hra-
ne se je kljub krizi dvignil. Je pa še 
veliko prostora za izboljšanje, pred-
vsem pri gostoljubnosti in odnosu 
do gostov. 

Marija Šukalo
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ROKOMETNI KLUB NAZARJE

Le točko za vodilno ekipo
Prejšnjo soboto je bila na sporedu rokometna 

tekma 8. kroga 1. B DRL za ženske, v kateri so 
nazarske članice zabeležile visoko zmago nad 
RK Adria transport Logatec in s katero so se pri-
bližale na samo točko zaostanka za prvim me-
stom. Pot do zmage članic so tlakovale starejše 
deklice A, ki so bile prepričljivo boljše od tekmic 
iz ŽRK Veplas Velenje.

Uvod v tekmo članic je bil nastop selekcije sta-
rejših deklic A. V goste so prišle vrstnice iz Velenja, 
ki so v sosedskem derbiju morale priznati premoč 
Nazarčankam. Te so izkazale borbeno igro, kar jim 
je prineslo končni rezultat 31:21. S tem so se nazar-
ske rokometašice dodatno utrdile na drugem me-
stu na lestvici lige starejših deklic A vzhod, pred nji-
mi pa so vrstnice iz RK Zelene doline Žalec.

Zmagovito so nadaljevale tudi nazarske čla-
nice, ki so tokrat gostile zadnjeuvrščeno ekipo iz 

Logatca. Že na prvi tekmi v Logatcu so bile Na-
zarčanke bistveno boljše tekmice in zmagale z 
rezultatom 17:28. V Nazarjah je bila razlika kar 
27 golov, saj so domačinke rešetale mrežo na-
sprotnic iz vseh položajev. Končni rezultat 42:15 
(20:7) pove, da je bila tekma odločena že v pr-
vem polčasu, prva strelka prvenstva Sandra Me-
lavc pa je zabila kar 20 golov.

Vodilna ekipa 1. B DRL za ženske, ŠD Jadran 
Bluemarine Hrpelje – Kozina, ki je letos edina 
premagala nazarsko ekipo, je prvič letos odda-
la točko v gosteh pri ŽRK Tenzor DP – Logik Ptuj. 
Prav Ptujčanke bodo naslednje gostje v nazar-
ski športni dvorani jutri ob 17. uri, ko bodo doma-
če igralke z zmago poskusile izničiti točko zao-
stanka za vodilno ekipo. Na prvi tekmi na Ptuju 
so slavile Nazarčanke z 29.34.

Roman Mežnar

PODROČNO TEKMOVANJE V NOGOMETU ZA STAREJŠE DEKLICE

Lučke nogometašice na državni polfinale

Lučanke so na tekmovanju nastopile oslabljene, a kljub temu uspele osvojiti prvo mesto in si 
zagotoviti nastop v polfinalu državnega tekmovanja. 

V velenjski športni dvorani je bilo 18. novem-
bra področno tekmovanje v nogometu za starej-
še deklice. Na njem sta uspešno nastopili tudi 
ekipi osnovnih šol Luče in Gornji Grad, ki sta bi-
li na tem tekmovanju boljši od vrstnic iz Šošta-
nja in Šmartnega ob Paki. Lučanke, ki so na tek-
movanju nastopile oslabljene, so uspele osvojiti 
prvo mesto in si zagotoviti nastop v polfinalu dr-
žavnega tekmovanja. Pomerile se bodo z ekipa-
mi iz celjske, podravske in zasavske regije. Nji-
hov uspeh so dopolnile Gornjegrajke, ki so pri-
stale na drugem mestu. 

Na prvi polfinalni tekmi so slednje preseneti-
le Šoštanjčanke in jih premagale z 1:0 ter se uvr-
stile v finale tega turnirja. Na drugem srečanju 
so Lučanke po besedah trenerja Rajka Rudnika 
kljub boljši igri in z obilo priložnostmi igrale pro-
ti Šmarčankam neodločeno 1:1. Po izvajanju ka-
zenskih strelov pa so zmagale in se tako oddol-
žile za lanskoletni poraz.

Obiskovalci so tako v finalu med Lučami in 
Gornjim Gradom videli zanimivo igro, ki pa so jo 
dobile Lučanke, saj so ob zmagi 1:0 imele še ne-
kaj lepih priložnosti, ki pa jih niso izkoristile.

Kot je povedal trener Rudnik, bodo dekleta iz 
Luč po petih letih ponovno nastopile na držav-

nem nogometnem tekmovanju, kjer so pred 
sedmimi leti že osvojile naslov državnih prva-
kinj. Ob tej uvrstitvi ni skrival veselja. »Rad bi po-
hvalil dekleta za prikazano igro, saj so kljub te-
mu, da smo nastopili brez dveh odličnih igralk, 
dokazale, da nič ne zaostajajo za generacija-

mi, ki so pred leti krojile sam vrh državnih tek-
movanj. Če bodo vztrajne in pridno vadile na-
prej, menim, da tudi v polfinalnem tekmovanju 
nismo brez možnosti, čeprav se zavedamo, da 
nas čakajo težke nasprotnice.«

Marija Šukalo

GORNJESAVINJSKI SMUČARSKI KLUB MOZIRJE

Pred njimi je sejem, na sezono dobro pripravljeni
Pred člani Gornjesavinjskega smučarskega 

kluba Mozirje je nova smučarska sezona, za nji-
mi pa uspešno izvedeni zastavljeni programi za 
vse sekcije in skupine, ki delujejo v klubu. Anja 
Drev bo tekmovala v FIS programu in je člani-
ca reprezentance gluhih Slovenije. Njeni in klub-
ski smučarski načrti so usmerjeni na olimpijske 
igre gluhih. 

Aktivnosti v klubu so usmerjene v najmlajše in 
mlade upe. Potrudili se bodo, da jim bodo ob pri-
zadevni pomoči staršev zagotovili udeležbo na 
regijskih, pokalnih in drugih tekmah tako v Slo-
veniji kot v mednarodnem okolju.

Želijo si intenzivnega sodelovanja z vrtci, 
osnovnimi šolami, s sosednjimi smučarskimi 
in ostalimi društvi ter klubi na občinskem nivo-
ju in širše na področju organiziranja prireditev, 
družabnih in humanitarnih dogodkov. Dobro so-
delovanje z Golte d.o.o., ŠD Beli zajec in SK Vele-
nje pa jim daje dobro popotnico za dolgoročni in 
kvalitetnejši razvoj smučanja. 

Gornjesavinjski smučarski klub letos organi-
zira že 17. sejem rabljene, nove in starodobne 
smučarske opreme, ki bo potekal to soboto in 
nedeljo v Športni dvorani Mozirje. »Človekoljub-
nost in humanitarnost sta vodili letošnjega sej-
ma, saj čas, v katerem živimo, ni najbolj prija-
zen in srečen do vseh, pa vendar tudi mi želimo, 

da bi čim več otrok doživelo vsaj nekaj trenutkov 
veselja v zimskih radostih. V sodelovanju z žu-
pnijsko Karitas Mozirje-Šmihel smo se odločili, 
da bomo sprejemali tudi smučarsko opremo in 

oblačila, ki jih kdo želi podariti za otroke in druži-
ne v stiski,« je povedala predsednica kluba Moj-
ca Križ.

Štefka Sem
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Pred 40 leti

ASFALT V 
KOKARJAH

Pred dnevi je bila svečana otvoritev 
asfaltirane ceste v partizanski vasi Ko-
karje v Savinjski dolini. Ta vas je zares 
partizanska, saj je dala 22 aktivnih bor-
cev v NOB. Pri asfaltiranju so vaščani Ko-
karij naredili preko 2.500 prostovoljnih 
ur in prispevali 15 milijonov starih dinar-
jev. Na novo asfaltirane ceste je bilo več 
kot 1.600 tekočih metrov ali preko 4.000 
m2. Cesta je bila zgrajena v rekordnem 
času, in to v desetih dneh. Pobuda vašča-
nov je bila pohvalna in takšnih pobud bi 
bilo treba še več.

Pred 30 leti

ODRINJENI 
STAROSTNIKI

Grenak priokus je pustila razprava na 
zadnji seji skupščine SIS za socialno skrb-
stvo v Mozirju. Delegati so sklenili opo-
zoriti našo javnost na neljube navade, 
ki prodirajo v našo vsakdanjo stvarnost 
in kažejo na poslabšanje odnosov med 
mlajšimi in starejšimi občani. Dejstvo je, 
da so znani številni primeri, ko je pri hiši 
dovolj možnosti, da poskrbijo tudi za sta-
rejšega človeka, za lastne starše, pa se te 
dolžnosti želijo otresti. Prav to je ugoto-
vitev, ki je bila v ospredju razprave.

Pred 20 leti

ZGORNJA SAVINJSKA 
GRE NAPREJ!

Velik uspeh odbojkaric Zgornje Sa-
vinjske! Z zmagama nad avstrijsko eki-
po Wurtenrod iz Salzburga se je odboj-
karski klub Zgornja Savinjska uvrstil v 3. 
kolo pokala evropske odbojkarske zveze 
(CEV), kar je gotovo doslej njegov najve-
čji dosežek. Odlična promocija Slovenije 
in naše doline v Avstriji torej, ki bi ji le 
stežka našli enako. Zadnji rezultat je dal 
tako igralkam kot vodstvu kluba novega 
elana in z dobrimi pripravami ter kančk-
om športne sreče je mogoče doseči še ve-
čji uspeh.

Pripravila Tatiana Golob

SMUČARKA TINA ROBNIK

V dveh dneh dve veleslalomski 
zmagi

Alpske smučarke so se pretekli vikend v šved-
skem Gaellivareju pomerile na dveh veleslalom-
skih tekmah kategorije FIS. Dobro pripravljenost 
v svoji paradni disciplini je pokazala Lučanka Ti-
na Robnik, ki je obakrat ugnala vso konkurenco 

in zmagala. Robnikova je letos nastopila tudi na 
uvodnem veleslalomu v svetovnem pokalu, kjer 
pa se ni uvrstila v trideseterico.

Štefka Sem

ODBOJKARSKI KLUB MOZIRJE

V zadnjih dveh kolih brez 
izkupička

Mozirske odbojkarice, ki jih trenira David 
Skok, so na zadnjih dveh kolih gostovale na Ptu-
ju in v Benediktu. Z obeh srečanj so se vrnile 
brez osvojene točke.

V soboto, 14. novembra, so se v okviru četr-
tega kroga 2. DOL vzhod podale na gostovanje 
na Ptuj. Pričakale so jih razpoložene domačinke, 
ki trenutno zasedajo drugo mesto na prvenstve-
ni lestvici in so še brez poraza. Po pričakovanjih 
so izpolnile vlogo favoritinj in brez večjih pretre-
sov ugnale Mozirjanke z rezultatom 3:0. Po igrah 
so gostje domačinkam odvzele 17, 24 in 21 točk. 
Kljub premoči domačih igralk so se Mozirjanke 
dobro upirale, želja in nasveti trenerja Skoka pa 
kljub temu niso zadovoljevali za kaj več kot poraz.

Minulo soboto pa so se Mozirjanke odpra-
vile v Benedikt. Tam jim je kazalo bolje, čeprav 
so članice ekipe Benedikt na tretjem mestu na 
prvenstveni lestvici in so bile doslej premaga-

ne samo enkrat. V prvi igri je bila igra Mozirjank 
odlična, začele so odločno in pokazale doma-
čim igralkam, da bo potrebno več vložene ener-
gije, če jih bodo želele premagati. Prvo igro so 
tako dobile članice ekipe OK Mozirje z rezulta-
tom 25:17. 

Na podobno ugoden razplet je kazalo tudi ne-
kaj časa druge igre, a so nato gostje popustile in 
domačinkam prepustile igro, ki se je končala na 
25:19. Tretja igra je bila za gostje najslabša, saj 
so domačim igralkam odvzele samo 15 točk. 
Veliko bolje je kazalo v četrti igri, ko so se zopet 
zbrale in dobro parirale vse bolj razpoloženim 
domačinkam. Slednje kljub temu presenečenja 
niso dovolile in tudi v tej igri zmagale s 25:19. 
Skupen rezultat je bil tako 3:0 za Benedikt.

Odbojkarice OK Mozirje so kljub tema dvema 
porazoma obdržale osmo mesto na lestvici.

Benjamin Kanjir

KOŠARKARSKI KLUB NAZARJE

Prvi prvenstveni poraz v sezoni
V. 4. krogu SKL vzhod 2 je v Nazarjah go-

stovala KD Ilirija in premagala zgornjesavinj-
ske košarkarje z 73:71, potem ko je gostujo-
či kapetan zadel sekundo pred koncem sre-
čanja. 

Obe moštvi sta bili skozi celotno srečanje 
izenačeni. V rahli rezultatski prednosti so bi-
li sicer košarkarji Ilirije, ki so ob polčasu vo-
dili 39:44 in pet minut pred koncem povedli 
z 62:69. Takrat so se nazarski igralci zbra-
li in pol minute pred koncem izid izenačili na 
71:71. O zmagovalcu je odločal zadnji napad, 
ki ga je sekundo pred koncem realiziral gostu-
joči kapetan Sarajlič in tako Nazarčanom za-
dal prvi poraz v letošnjem prvenstvu. 

Pri domačinih je izjemno predstavo pri-
kazal Filip Blatnik, ki je bil z 30 točkami naj-
boljši strelec srečanja. V člansko moštvo je 
vključenih vse več mladih igralcev. Poleg Za-
volovška, Metulja in Tevža, ki se že dokazu-

jejo na tekmah članskega moštva, je na tek-
mi proti Iliriji debitiral Aljaž Skornšek in je pri-
kazal zelo dobro igro ter na koncu dosegel 
tri točke.

Roman Mežnar

POPRAVEK
V 37. številki Savinjskih novic sem v član-

ku Po padcu z mostu je Jože Mlačnik umrl v 
bolnišnici pod sliko zapisala, da so že dan 
po nesreči na mostu stali močnejši stožci in 
trakovi, ki so označevali manjkajočo ogra-
jo. Informacije sem prejela od občanov, a se 
je izkazalo, da niso povsem točne. Za nave-
den podpis se opravičujem. 

Pod omenjenim mostom teče potok, ki se 
steka v Šokatnico in ne potok Šokatnica.

Štefka Sem
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Pisma bralcev

Kmetijske zadruge 
Zakaj je Janez Evangelist Krek 

ustanavljal kmetijske zadruge? Po 
zemljiški odvezi leta 1848 so mo-
rali kmetje svoje kmetije odkupi-
ti … Ker denarja mnogi niso imeli 
so si ga pač morali sposoditi, kjer 
se je pač dalo. Toda, za tisti denar 
so morali plačati neizmerno viso-
ke obresti. Zato je Janez Evange-
list Krek začel ustanavljati kmetij-
ske zadruge iz katerih deležev se 
je potem dalo dajati tudi čisto po-
ceni kredite. 

Prva zadruga v Mozirju (če prav 
vem) je bila ustanovljena že pred 
prvo svetovno vojno. Med obema 
vojnama se je ustanovilo še več 
zadrug. Med drugim tudi kmečka. 
(Kako se je imenovala, ne vem.) 
Nepozabna mi je le zavest mojega 
očeta, ki je bil tudi član zadruge, da 
je enkrat, ko je šel po nakupih rekel, 
da bo šel v zadrugo, ker je to na-
ša trgovina. (Če bi bili tudi današnji 
člani zadruge tako zavestni »naša« 
zadruga zelo verjetno nebi propa-
dla.) To je bilo se ve da pred drugo 
svetovno vojno. Ta zadružna trgovi-
na, pa je bila takrat tam, kjer je da-
nes Likebejev optični obrat. 

Tam je bila zadružna trgovina še 
tudi po drugi svetovni vojni. Pa če-
prav je bila kmetijska zadruga Mo-
zirje dejansko ustanovljena šele le-
ta 1948, ko so kmetijske zadruge 
ustanavljali po celi Sloveniji. Med 
drugim tudi Ljubija in Lepa Njiva 
skupaj; ter Šmihel. 

Te takratne zadruge so pone-
kod delovale kar uspešno, tako, 
da so imele ob koncu leta dobi-
ček. Ta dobiček so pa potem ne-
katere zadruge razdelile med čla-
ne zadruge. Toda državna oblast 
tega ni dovolila in so morali vsi 
prejemniki tega dobička, to vrniti. 
Država je pa ves zadružni denar 
nato podržavila. 

Tako smo bili člani zadruge že 
prvo leto po ustanovitvi zadruge 
za naš trud in vložitev našega pri-
spevka v zadrugo, za svojo priza-
devnost ukradeni. 

Ker je imela zadruga tudi status, 
da je od kmetov kupovala tudi les, 
se je med drugim zgodilo tudi sle-
deče: Leta 1956 je gozdno gospo-
darstvo (v nadaljevanju GG) usta-
novilo sklad za obnovo gozdov in 
gradnjo gozdnih cest. Ta sklad so 
imenovali biološka amortizacija. 
V ta sklad je moral obvezno vsak 
kmet plačevati določeni znesek od 

prodanega lesa. Plačilo v ta sklad 
pa je moral vsak kmet prej preden 
je lahko dobil plačilo za les.

In »člani politične korupcije« so 
se znašli in na račun »zarukanih in 
neumnih« kmetov izvedli akcijo, da 
so morali tisti kmetje, ki računov ne 
shranjujejo biološko amortizacijo 
še enkrat plačati. 

Vsem kmetom so poslali vabila, 
da morajo prinesti potrdila o pla-
čilu biološke amortizacije. In kdor 
je to potrdilo imel, je bil vse v re-
du. Kdor, je pa to potrdilo izgubil, je 
moral pa biološko amortizacijo še 
enkrat plačati.

Med tistimi, ki tega računa ni na-
šel, je bil tudi moj oče. Moj brat Ti-
na, pa, ki je vse administrativne po-
sle na kmetiji vodil je vedel, da nih-
če ni mogel dobiti plačila za les 
prej dokler ni biološke amortizaci-
je plačal. Zato je vedel, da je to za 
gotovo plačano. 

In ko je na uradu za te zadeve 
prišel na vrsto mu je eden od ko-
misije (v komisiji, če se prav spo-
minjam so bili revizor, računovod-
kinja in blagajničarka.) kako so 
vsi trije enako zračunali, da je moj 
oče še toliko in toliko dolžan za bi-
ološko amortizacijo. Moj brat pa, ki 
je dobro vedel, da je vse plačano 
je rekel: Dajte mi podatke od kod 
ste to zračunali. In ko je moj brat 
to pregledoval in računal, ga je že 
ena od komisije prehitela in poka-
zala, da ni nobenega dolga, da je 
vse plačano, kakor je medtem tudi 
moj brat zračunal. 

Zakaj sem to zapisal? Zato, da 
bo vsak vedel zakaj je naše naj-
večje Zgornje-savinjsko bogastvo 
kmetijska zadruga propadlo. 

Da, zato, da kakor je državni 
aparat že samo po osmih letih kar 
je bila zadruga ustanovljena, dr-
žava zadrugo že izkoristila za iz-
koriščanje kmetov. Da se je tudi v 
tem slučaju, da je zadruga propa-
dla moralo zgoditi nekaj podob-
nega. 

Eden od največjih udarcev je do-
bila zadruga še od banke, ki je za-
drugi »ukradla« HKS. Hranilno kre-
ditno službo. Le ta je med zadru-
žniki delovala na tistem principu, 
kot si ga je zamislil in uveljavil Ja-
nez Evangelist Krek z ustanovitvi-
jo kmetijskih zadrug. HKS je bil (ka-
kor sem jaz seznanjen) nekakšen 
akumulator, diferencial, ali vztraj-
nik med zadrugo in kmeti, ki nam 

je uravnaval finančne zadeve. Ko, 
pa je bila HKS zadrugi odvzeta, je 
pa začela zadruga počasi hirati. 
Dokler ni propadla. 

Seveda, pa so h padcu zadruge 
prispevali tudi vsi tisti, ki imajo za-
slugo za to, da so prišli v našo do-

lino od drugod: Tuš, Hofer in zdaj 
še Šaleška zadruga s konkurenco 
»kot voluhar v sadovnjaku« objedli 
korenine zadrugi. 

Janez Gregorc
Ljubija 2

3330 Mozirje

Stečaj Zadruge Mozirje
Da v Zadrugi Mozirje ni tako 

kot bi moralo biti, je bilo občuti-
ti že v letu 2013. Predvsem v teh-
ničnih trgovinah je primanjkova-
lo blaga. Zaradi neplačevanja ra-
čunov so nastajale težave pri na-
bavah in posledično blokade TRR. 
Letos spomladi je mesto direktor-
ja g. Presečnika prevzel v. d. direk-
tor g. Zagožen. V razgovoru z njim 
smo izvedeli, da smo zelo zadol-
ženi pri bankah in imamo veliko 
neplačanih obveznosti do doba-
viteljev. Vendar je upal, da bomo 
lahko najeli kredit in se bo Zadru-
ga s trudom uspela rešiti. 

Za svetovalca je bil določen g. 
Grešak, ki je predlagal ustanovi-
tev hčerinske firme Trgovina d. o. 
o. Z zaposlenimi v Zadrugi je opra-
vil razgovore za prezaposlitev. Po-
govori so potekali v smeri prevze-
ma, kar pomeni, da bi tisti ki bi do-
bili zaposlitev, pri novem delodajal-
cu imeli enake pogoje kot pri Za-
drugi (plača, delovna doba, stalna 
zaposlitev itd.) in bili vsaj eno leto 
zaščiteni. 

O prevzemnih pogodbah je bilo 
govora dokler ni mesta direktorja 
prevzel v. d. direktor g. Grešak. Na-
to je šest, po rezultatih najboljših 
živilskih trgovin, vzelo v najem tr-
govinsko podjetje Kea Šentjur. (Vi-
dela sem samo najemno pogod-
bo za mesec oktober, z možno-
stjo podaljšanja.) V teh najetih pro-
dajalnah delajo naši delavci, ki so 
kljub veliko dela, žal, že dva mese-
ca brez plače. 

V najem so se oddale tudi dru-
ge živilske trgovine, farmi Juše in 
Varpolje, blagovnica Ljubno, ena-
ko gostinski objekti, razen gostil-
ne Solčava, štirih tehničnih trgovin 
in kmetijske preskrbe Spodnja Re-
čica. Zaprla se je Železnina Ljubno 
ob Savinji in živilska trgovina Forš 
Ljubno ob Savinji. Za zadnjo so se 
zanimali naši uslužbenci oziroma 
delavci, pa je bila, žal, izpostavlje-
na konkurenčna klavzula. Poleg tr-
govcev in gostincev so pri nas za-
posleni tudi delavci v avtoparku, 

na prevozih, na kmetijskem delu 
(na kurjih farmah, na odkupu živi-
ne, odkupu mleka in odkupu lesa) 
ter na upravi. 

Od spomladi, pa do danes, sem 
kot predsednica sindikata veliko 
sodelovala z zaposlenimi. Še v me-
secu maju je Zadruga zaposlova-
la 134 delavcev. Začelo se je odpu-
ščanje iz poslovnega razloga. Kar 
nekaj delavcev, ki so izpolnjevali 
pogoje za na zavod in za upokoji-
tev, se je s tem strinjalo, tudi zato, 
da bi ostali obdržali službe. Oblju-
bljena jim je bila tudi odpravnina. A 
vsako naslednje odpuščanje je bi-
lo boleče, temu je sledila še psihič-
na preobremenjenost pri novem tr-
govskem najemniku, zato je preki-
nilo zaposlitev kar nekaj poslovodij 
in trgovcev. 

S strani sindikata se jim je v so-
delovanju s sekretarko Šaleško-sa-
vinjskih sindikatov go. Nado Pritr-
žnik in njihovim odvetnikom g. Mi-
ranom Jeromlom pomagalo pri 
pripravi odpovedi iz razloga neiz-
plačevanja plač, s pregledi ponuje-
nih pogodb o novi zaposlitvi, s kon-
takti z upravo glede plač in s poja-
snili.

Kljub temu, da se je že nekaj dni 
vedelo, da bo naši Zadrugi sledil 
stečaj, smo delavci Zadruge da-
nes (kar nekaj delavcev, me je po-
klicalo) žalostni, kajti bila nam je v 
ponos. Nikdar se ni gledalo na uro, 
skupno smo naredili ogromno ne-
plačanih nadur, veselili smo se 
vsake stranke. 

Hvala vsem, ki ste nas vsako-
dnevno obiskovali. Z veseljem smo 
delali z mislijo in željo, da bo Za-
druga poslovala pozitivno, stran-
ke oskrbovala z blagom, kmetom 
omogočala odprodajo pridelkov, 
delavcem pa s plačami omogoča-
la preživetje. Žal temu ni tako, kajti 
delavci že dva meseca niso prejeli 
plač. Po vseh naporih je potrebno 
najprej poskrbeti zanje.

Tratnik Martina
predsednica sindikata 

Zadruge Mozirje
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Zahvale, Kronika, Oglasi

IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

Naročniki Savinjskih novic imajo 
15% POPUST pri objavah zahval in čestitk.

• TATVINA LESA
Kokarje: 17. novembra je oškodovanec iz Kokarij na PP Mozirje 

prijavil tatvino okoli 40 kubičnih metrov lesa iz njihovega gozda. Ta-
tvino bi naj izvršila znana oseba. Zoper storilca sledi kazenska ovad-
ba na pristojno državno tožilstvo.

• PLAZ ZASUL CESTIŠČE
Logarska dolina: 20. novembra okoli pol šeste ure zjutraj je ze-

meljski plaz popolnoma zaprl cesto iz Logarske doline proti Pavli-
čevemu sedlu. Obveščene so bile pristojne službe, ki so poskrbele 
za sanacijo.

• VNELE SO SE SAJE
Mozirje: 20. novembra okoli pol dveh zjutraj so na Aškerčevi uli-

ci v Mozirju zagorele saje v dimniku stanovanjske hiše. Posredova-
li so gasilci PGD Mozirje, ki so nadzorovali gorenje in dimnik pregle-
dali s termo kamero. 

OPOZORILO OBČANOM
Pešci so v jesenskih in zimskih dnevih, ko je vidljivost zmanjšana 

zaradi teme oziroma krajšega svetlega dela dneva in slabih vremen-
skih razmer, kot so megla, sneg in dež, med najbolj ogroženimi pro-
metnimi udeleženci. To se je v obliki hudih prometnih nesreč že odra-
zilo 15. in 17. novembra, ko sta bili v poznem popoldanskem času v 
prometnih nesrečah udeleženi dve peški. 

V prvi prometni nesreči, ki se je zgodila v Velenju, je peška umr-
la na kraju nesreče, v drugi nesreči, ki se je zgodila na območju Pe-
trovč, pa je bila peška huje telesno poškodovana. Pri ogledu prome-
tnih nesreč je bilo ugotovljeno, da peški, ki sta bili oblečeni v temnej-
ša oblačila, ponoči nista nosili odsevnih teles. 

Zaradi navedenega policisti občane opozarjajo, da naj bodo kot 
pešci v prometu vidni oziroma naj nosijo odsevna telesa, prav tako 
pa opozarjajo voznike, da naj bodo pri vožnji v prometu pozorni na 
pešce in jih s svojo vožnjo ne ogrožajo.

ČAS je prepočasen za tiste, ki čakajo,
prehiter za tiste, ki se boje,
predolg za tiste, ki žalujejo,
prekratek za tiste, ki se veselijo,
toda za tiste, ki ljubijo,
je NESKONČEN.
                                      (W. Shakespeare)

Tja, kjer tišina šepeta, je odšel

Uroš BENDA
1975 – 2014

Resnično težko je slovo, v večnosti se ponovno snidemo. 
Uroš, Hvala Ti … ostajajo nam živi spomini. 

Svojcem izrekamo iskreno sožalje.

Kolektiv Kovinoplastike Benda
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Zahvale

(Foto: 
MŠ)

Ni res, da je odšel - nikoli ne bo! 
Uroš je ujet v naša srca, z najlepšimi spomini
in vsak naš korak bo spremljal v tišini.

Sporočamo vam žalostno vest, 
da nas je nepričakovano in mnogo prezgodaj 

v 39. letu starosti zapustil 

naš dragi 

Uroš BENDA 
20.10.1975 - 21.11.2014

 

Žalujoči vsi njegovi
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Za razvedrilo

LETALIŠČE S POGLEDOM NA LUČE
Če ste z Ljubnega ob Savinji, iz Luč ali Nazarij in ste zadnje čase videli veliko nizkoletečih potni-

ških letal, imamo pojasnilo za vas. Če ste s kranjskega konca Slovenije in ste zadnje čase videli ve-
liko Zgornjesavinjčanov, imamo pojasnilo tudi za vas. Stric Google je vse pomešal in podvojil del 
Zgornje Savinjske doline v bližini letališča na Brniku. Vsaj na zemljevidu, ki ga je najti na spletu, je 
vse pomešano. Ampak brez strahu. Poleg teh naših krajev, postavljenih na gmajnah, je pustil origi-
nale nedotaknjene. No, če boste na poti v Konjski vrh prišli na letališče Jožeta Pučnika, potem ve-
ste, da ste na napačni strani Googlovega zemljevida.

ZOMBIJI NA BELIH KONJIH ŽE PRIHAJAJO
Noč čarovnic je mimo, pust pa je še daleč. 

Znanje, kako se opremiti za te praznike, pa ni 
odveč obnavljati tudi med letom. Čeprav se za 
takšno poslikavo uporabljajo barve, priporo-
čamo, da se za njih ne ustavljate pri lokalnem 
avtokleparju. (google.si/maps)

(Foto: ŠS)
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Križanka, Informacije

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 49. številki SN

2014

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

KNJIŽNICA MOZIRJE

Najbolj brane knjige v 
novembru 

ODRASLI: 
Kleypas, Lisa: Ljubimec lady Sophie, Maxwell, Megan: Tudi princi na 

belem konju razočarajo, Hosseini, Khaled: Tisoč veličastnih sonc, Jer-
gović, Miljenko: Oče, Wermuth, Verena: Prepovedana žena, Geda, Fa-
bio: V morju so krokodili, Caso, Ángeles: Proti vetru, Follett, Ken: Pro-
pad velikanov, Phillips, Susan E.: Košček sreče, Tavčar, Ivan: Visoška 
kronika, Hawkins, Karen: Na Škotsko z ljubeznijo, Woodiwiss, Kathleen 
E.: Neuničljiva.

MLADINA: 
Pirotta,Saviour: Velikanska knjiga o velikanih, Genechten, Guido 

van: Moj očka, Kinney, Jeff: Huda zima, Mennen, Patricia: 10 malih an-
gelčkov, Suhodolčan, Primož: Pica je kraljica, Kovič, Kajetan: Pajacek 
in punčka, Muck, Desa: Nebo v očesu lipicanca, Finžgar, Franc Saleški: 
Pod svobodnim soncem, Green, John: Krive so zvezde, Rodik, Belinda: 
Mami, kdaj prideš?, Amft, Diana: Pajkec Ogabek.
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Petek,
28. november

ob 16.30. Knjižnica Mozirje
Ura pravljic: Trije dobri možje in Ljubezen
ob 18.00. Kulturni dom Gornji Grad
Dobrodelni koncert

Sobota,
29. november

ob 9.00. Športna dvorana Mozirje
Smučarski sejem nove, rabljene in starodobne 
opreme
ob 9.00. Dom kulture Nazarje
Srečanje v počastitev 25. obletnice ustanovitve 
ProSilve Europe
ob 13.00. Športna dvorana Nazarje
Rokometna tekma RK Nazarje : ŽRK Tenzor DP - 
Logic Ptuj (ml. deklice)
ob 14.30. Športna dvorana Nazarje
Rokometna tekma RK Nazarje : ŽRK Tenzor DP - 
Logic Ptuj (st. deklice)
ob 17.00. Športna dvorana Nazarje
Rokometna tekma RK Nazarje : ŽRK Tenzor DP - 
Logic Ptuj (članice)

Nedelja, 
30. november

ob 9.00. Športna dvorana Mozirje
Smučarski sejem nove, rabljene in starodobne 
opreme

Sreda,
3. december

ob 17.00. Wellness Skok v Mozirju
Brezplačna delavnica ličenja
ob 18.00. OŠ Rečica ob Savinji
Večer s slovenskimi pesniki in pisatelji, 
Prešernovimi nagrajenci

Četrtek, 
4. december

ob 18.00. Kulturni dom Mozirje
Lutkovna predstava Nodi pričakuje dedka Mraza

Petek,
5. december

ob 17.00. Parkirišče za cerkvijo v Mozirju
Miklavževanje
ob 17.00. Pri gradu Vrbovec v Nazarjah
Miklavževanje
ob 18.00. Trg na Rečici ob Savinji
Miklavžev večer

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

MORDA STE ISKALI PRAV TONapovednik dogodkov

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa osta-
la dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in po-
ceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊	OGREVANJE	in	VODOVOD
Kotli na biomaso, toplotne črpalke, solarni sistemi, adaptacije 
kopalnic. GSM 040/750-552. 

Robert Bevc s.p., Rore 5, 3342 Gornji Grad .

◊	TRGOVINA	ZAGOŽEN	
Servis in prodaja gasilnih, plinskih aparatov, šivalnih strojev in 
parnih likalnikov. Tel. št. 03/839-48-01 ali 031/513-752. 

Slemenšek s.p., Ljubija 121, 3330 Mozirje.

◊	ODDAM	V	NAJEM
Ugodno oddamo v najem dvoposteljne sobe s kopalnico. Info 
041/330-485 (Mojca Kramar Kokalj)

Transport Kokalj, Brezje 31, 3330 Mozirje. 

◊	BRUŠENJE	KUHINJSKIH	IN	MESARSKIH		
				NOŽEV
Tel. št. 041/672-768.

Lovro Hribernik s.p. Brezje 35, 3330 Mozirje.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam prašiča, cca 200 kg težke-
ga, domača hrana; tel. št. 58-33-272.
Prodam bikca, star 8 dni, je sr+bbp; 
tel. št. 58-35-239.
Prodam 2 bikca, 140 kg in 130 kg; 
gsm 041/463-650.
Prodam prašiče, težke od 100 do 
140 kg; gsm 041/269-989.
Teličko ls, težko 180 kg, prodam; gsm 
051/423-440.
Prodam dva bikca, stara en teden; 
gsm 041/783-572.
Prodam en teden starega sivo rjave-
ga bikca; gsm 070/379-065.
Teličko križanko rj/cha, 14 dni staro, 
in bikca rj, 3 tedne starega, prodam; 
tel. št. 58-45-197.
Prodam bikca čb, starega 7 dni; gsm 
031/805-832.
Prodam bikca za nadaljno rejo, sta-
rega 3 mesece; gsm 031/855-186.
Prodam meso polovico krave simen-
talke; gsm 051/335-751.
Prodam telico simentalko, brejo 6 
mesecev; gsm 051/319-040.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim krave in telice za zakol; gsm 
031/832-520. 
Kupim debele krave in telice za zakol. 
Plačilo takoj; gsm 041/653-286.
Kupim kravo, telico za zakol ali do-
pitanje in teličke nad 100 kg; gsm 
031/533-745. 
Kupim več teličk, težkih okrog 130 kg, 
za nadaljno rejo; gsm 051/353-369.

VOZILO – PRODAM
Prodam VW sharan 1,9 tdi, l. 2004, 
lepo ohranjen; gsm 030/383-380.

DRUGO – PRODAM
Prodam posteljo dimenzije 160x200, 
malo rabljeno, cena po dogovoru; 
gsm 031/830-687.
Prodam seno v balah; gsm 041/793-
519.
Prodam otroške smučarske čevlje al-
pina št. 29 in št. 34; gsm 041/324-
409.
Prodam 120l bojler, ležeči z izolacijo, 
raztezno posodo, balkonska vrata ter 

štajerskega petelina; gsm 041/519-
507.
Prodam malo rabljen (manjši) hla-
dilnik, cena 70 EUR; gsm 070/439-
445.
Prodam športni otroški voziček ba-
by welt, cena 30 EUR; gsm 031/629-
579.
Prodam skoraj nove otroške pancar-
je alpina, št. 37, cena 40 EUR; gsm 
031/629-579.
Prodam trifazni drobilnik vej in bali-
ran oves; gsm 031/774-520.
Prodam volno - prejo, sivo, in pletene 
nogavice; gsm 041/276-351.
Pasjo utico poceni prodam; tel. št. 58-
43-497.

DRUGO – KUPIM
Kupim traktor zetor, imt, štore, uni-
verzal, ter ostale traktorje; gsm 
030/419-790.
Kupim večje število smrek in jelk, pri-

merne za božično okraševanje; gsm 
031/842-209.
Traktor in vso ostalo kmetijsko meha-
nizacijo v kakršnemkoli stanju kupim; 
gsm 031/736-727.

NEPREMIČNINE
V bližini Nazarij oddam opremlje-
no dvosobno stanovanje; gsm 
041/423-152.
Njivo ali travnik med Šentjanžem in 
Ljubnim kupim; gsm 070/22-44-30. 
Stanovanje v okolici Mozirja oddam 
mlademu paru, kontakt od 19:00 do 
21:00 ure; gsm 070/658-421.
Ugodno prodam lepo, 87 m2 veliko 
stanovanje v Mozirju; gsm 030/284-
699.

OSEBNI STIKI
Iščem urejeno življenjsko sopotnico 
brez otrok, do 47 let; gsm 041/510-
457.
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